
19
Informatie- en opinieblad 
van de Rijksuniversiteit 
Limburg

Derde jaargang 
nummer 19 
13 juni 1983

pagina 3

Verkiezingen
Tweeduizend 
kiesgerechtigden mochten 
uit vijfentachtig kandidaten 
kiezen om drieënveertig 
zetels te verdelen.
Dik zestig procent maakte 
van dat recht gebruik en 
stelde raden samen die 
weinig afwijken van de 
scheidende gezelschappen.
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Draaiboek
Een reorganisatieplan voor 
de dienst Personele Zaken, 
dat met recht de naam 
’’draaiboek” draagt, heeft 
voor nogal wat beroering 
gezorgd. Het college van 
Bestuur houdt hardnekkig 
vol dat er sprake is van een 
misverstand en de ACOP- 
vertegenwoordigers in het 
Georganiseerd Overleg 
spreken van pogingen tot 
sluipende reorganisatie.
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Korter werken
Minister Deetman heeft een 
plan gelanceerd om twintig
duizend extra-banen in het 
onderwijs te scheppen. 
Geld is er nauwelijks, dus 
komt het plan neer op 
herverdeling van de 
werkgelegenheid door 
middel van arbeidstijd
verkorting. Ook het weten
schappelijk onderwijs zal op 
de duur een bijdrage moeten 
leveren.
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Goodwill
Het kwaadaardige gezwel 
van de goodwill dient 
weggesneden te worden om 
de gezondheidszorg wat 
gezonder te kunnen maken. 
De Tilburgse gezondheids- 
ekonoom Joep Heesters 
heeft in een proefschrift 
beschreven wat voor een 
heilzame werking die ingreep 
kan hebben.

Veel spanning, maar weinig sensatie bij het bekendmaken van de uitslagen van de verkiezingen 
1983. Van echte verschuivingen is nauwelijks sprake, ondanks het record-aantal kandidaten en 
de grote belangen die op het spel stonden. Om tijd te winnen zijn de verkiezingsuitslagen op een 
aparte bijlage bijgevoegd.



Met genoegen hebben wij de stukjes, 
NS?M getiteld, op de achterpagina van 
Observant nr. 17 gelezen. We kunnen 
echter niet nalaten enkele onjuistheden 
recht te zetten.
Om te beginnen is de redaktie niet eens 
in staat onze naam naar behoren te 
schrijven: onze statutaire naam luidt 
’Stichting Nieuwe Studentenvertegen
woordiging Rijksuniversiteit Limburg. ’ 
U citeert ons ten onrechte, wanneer U 
schrijft, dat we financieel gesteund zou
den worden door bestuurders van de 
RL. Die uitspraak is volledig voor uw 
rekening.
Ieder logisch denkend mens snapt ook 
zelf wel, dat wij geen T-shirts met de 
tekst ’Akademisch Ziekenhuis + Hart- 
chirurgie Maastricht ’ hebben laten ma
ken. Een week eerder reeds stonden en
kele prominente kegelaars in deze T- 
shirts gestoken, in de regionale kranten 
afgebeeld. In eerste instantie hadden we 
zelf T-shirts gemaakt met opschrift 
’Höb geer al geschreve ’, maar we von
den de rood/witte T-shirts veel mooier. 
Bovendien krimpen deze T-shirts niet 
tijdens het wassen.

2 Francois Geelen is inderdaad aktief lid 
van Tragos. Hij is door het bestuur van 
de Stichting benaderd om op te treden 
als woordvoerder, en doet dit op uitste
kende wijze. De voorzitter, Frank Kub- 
ben, is aktief KOKO-lid, en Leon van 
Loo, vice-voorzitter was aktief in de 
NSEM. Al eerder haalde u Eckhart van 
Asmuth aan, ’vooraanstaand NUG- 
lid’. Waarmee we maar willen zeggen, 
dat onze stichting een verzamelplaats is 
van leden van allerlei verenigingen.
Om polarisatie te voorkomen, hadden 
wij de NSEM uitgenodigd voor een 
gesprek. Na ons succesvolle forum, met 
zo’n 250 bezoekers, op 21 april j.l., 
heeft dit gesprek — na zeer veel aan
drang van onze kant — inderdaad 
plaatsgevonden. De door ons geopperde 
mogelijkheid om op korte termijn tot 
een gemeenschappelijk standpunt te ko
men, werd als onhaalbaar van de hand 
gewezen.
Wat de ROZ betreft, is deze onafhanke
lijke omroep volledig vrij in het uitnodi
gen van gasten. Dat daar de NSEM niet 
bij was, is iets wat buiten onze compe
tentie valt.
Wij beschuldigen niemand van infame 
politieke contacten. De uitspraak hier
omtrent wekt bij ons de indruk van or
dinaire stemmingmakerij.
Misschien had het redaktielid van de 
Observant, tevens NSEM- en Agoralid, 
dat tussen enkele ’prominente’ NSEM- 
leden op het Vrijthof stond, ook de 
straattaal kunnen vermelden, welke uit

deze hoek over het halve plein naar ons 
toe werd geschreeuwd.
Of het feit, dat 23 april j.l. een niet na
der te noemen sympathisante van de 
NSEM in een niet nader te noemen per- 
soneelsflat door de beheerster aldaar 
betrapt werd op het van de voordeur 
verwijderen van een onzer affiches, en 
dit vervolgens onder algemene hilariteit 
weer moest terughangen.
Nee, dat de Janse Bagge Bend niet al
leen een affiche in ontvangst neemt, 
maar ook de tekst van haar succesnum
mer tijdelijk veranderde in ’Höb geer al 
geschreve’, vonden wij zeer sympa
thiek.
In deze Bend zitten namelijk ook een 
student geneeskunde, een tandarts en 
een psycholoog, die overtuigd zijn van 
de noodzaak van ’n volwaardig akade
misch ziekehoes veur Limburg.

Stichting Nieuwe Studentenvertegen
woordiging Rijksuniversiteit Limburg, 
Frank Kubben, Bert Dauven,
voorzitter, sekretaris.

Fout in de 
verkiezingsbijlage 
Observant 18

Gerard Bos, één van de kandidaten in 
de geleding ’Studenten Fakulteit der 
Geneeskunde’ heeft ons er op geatten
deerd dat bij het overtikken van zijn 
tekst door ons een storende fout is 
gemaakt.
In zijn bijdrage aan het verkiezings
nummer staat op pagina 16 in de vierde 
alinea van onderen: ’’Eerlijk gezegd ben 
ik van mening dat de grote groep van 
NSEM-aanwezigen niet geïnteresseerd 
of gecharmeerd is voor of door ’onze’ 
onderwijsgedachten” . . .
In plaats daarvan had moeten staan: 
’’Eeerlijk gezegd ben ik van mening dat 
een grote groep van de aan de Medische 
Fakulteit Maastricht aanwezigen niet 
geïnteresseerd of gecharmeerd is voor 
of door ’onze’ onderwijsgedach
ten ...”

Voorlaatste Observant
Dit is het voorlaatste nummer van de 
derde jaargang van Observant. Het 
laatste nummer verschijnt op 24 juni 
a.s. Wie nog kopij aan te bieden heeft 
kan tot maandag 20 juni om 12.00 uur 
bij ons terecht.
Het eerste nummer van de vierde jaar
gang verschijnt op 25 augustus.

Te koop: Honda off the road XT 550. April 
1982 veel extra’s ƒ 5.100,—. Tel. 
04402-71229 na 18.00 uur, niet in het 
weekend.

Te huur: luxe appartement in hartje bin
nenstad, voor 1 a 2 personen zonder kinde
ren. Huur ƒ 800,— excl. Tel. 043-17882 (na 
18.00 uur)
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Opkomst iets gedaald sterk maakt voor het akademisch zie
kenhuis, greep juist naast een zetel.

Verkiezingen brengen weinig 
veranderingen in raden
Bij de verkiezingen voor de universi
teitsraad en de fakulteitsraden hebben 
de meeste groeperingen hun posities be
houden of zelfs iets versterkt. Vooral 
bij de Universiteitsraad dringt die kon- 
klusie zich op. Merkwaardig is ook dat 
ondanks het record-aantal kandidaten 
het opkomstpercentage verder is ge
daald ten opzichte van voorgaande ja- 
ren. Bij de studenten voor de Universi
teitsraad is het zelfs voor het eerst in de 
geschiedenis van de universiteit onder 
de vijftig procent gedaald. Desondanks 
blijft Maastricht landelijk gezien over 
alle linies de stad met het hoogste 
opkomstpercentage.

Bij de geledingen wetenschappelijk en 
niet-wetenschappelijk personeel voor de 
universiteitsraad heeft zich een tamelijk 
felle verkiezingsstrijd afgespeeld, duide
lijk onder invloed van de dreiging, die 
de TVC-plannen van minister Deetman 
inhouden voor het onderzoek en de kli
niek. Een record-aantal kandidaten, ge
groepeerd achter een min of meer expli
ciet belang, zorgde voor nog nooit ver
toonde taferelen. Binnen een aantal kli
nische en biomedische capaciteitsgroe
pen werden zelfs maatregelen genomen 
om zo weinig mogelijk stemmen verlo
ren te laten gaan. Tijdens het werk
overleg kreeg iedereen op het hart ge
drukt toch vooral te gaan stemmen, 
liefst niet op kandiaten die de medische 
fakulteit te gronde wilden richten. Om 
de discipline te bevorderen hield de se
cretaresse van de capaciteitsgroep op 
een lijstje bij, wie wel en wie (nog) niet 
gestemd had.

U n i versi t ei tsraad
Bij de vorige verkiezingen werden nogal 
wat zetels bezet door kandidaten die 
geen concurrentie te duchten hadden 
omdat er evenveel of minder kandida
ten dan zetels waren. Toch is dit jaar bij 
een overvloed aan kandidaten de sa
menstelling van de U-raad min of meer 
gelijk gebleven. De lijst Volwaardig 
Akademisch Onderwijs Maastricht (die 
vooral mikte op het BMC en het zieken
huis) krijgt drie WP-zetels, de fractie 
Valreep (voor meer nadruk op de eerste 
lijn) krijgt er een, en de andere twee 
WP-zetels gaan naar de Algemene Fa
kulteit (Hans Adriaanse) en de studie
richting Nederlands Recht (Cees Flin- 
terman). Cees Flinterman is ook in de 

voorlopige raad Nederlands Recht ge
kozen, ofschoon hij daar onderaan de 
lijst stond. Hij zal nu op zijn beurt moe
ten kiezen, omdat hij niet tegelijk lid 
van een U-raad en de fakulteitsraad kan 
zijn. De enige verandering in de WP- 
geleding van de universiteitsraad is dus 
alleen dat de zesde zetel, die dit jaar we
gens gebrek aan belangstelling onbezet 
is gebleven, veroverd is door Jaap Berk
hout van de Fraktie Valreep.

Bij het niet-wetenschappelijk personeel 
in de U-raad verandert er ook weinig. 
De fraktie Frontaal, die zich heeft ge
vormd in de afgelopen zittingsperiode 
loop van de voorbije zittingsperiode, 
ziet haar positie door de kiezers be
vestigd en behoudt haar drie zetels. 
Huub Ruijters, tweede op de lijst kreeg 
een opvallend groot aantal eerste 
voorkeur-stemmen: 81. Verder komt 
Paul Devilée voor de vierde keer terug 
in de raad, is ook René Verspeek herko
zen en wordt Dré Thewessen de opvol
ger van BTD-collega Selma Tummers. 
Bij de studenten boekte de NSEM een 
nieuw succes door vier zetels in de 
wacht te slepen. Richard Starmans was 
de grootste stemmentrekker. Irene Soe- 
ters, geestverwante van NSEM, kreeg 
de vijfde studentenzetel en rechtenstu
dent Peter Geilen de zesde. De Fraktie 
’83, nauw verwant met de Nieuwe Stu
dentenvertegenwoordiging RL, die zich

Instroombeperking medicijnen ongedaan gemaakt
Voor het eerst in zijn korte maar hevige 
loopbaan heeft minister Deetman de 
Tweede Kamer op zijn pad gevonden. 
Tenminste op het hoger onderwijspad. 
En dat nog wel op een zo ondergeschikt 
lijkend punt als het verlagen van de in
stroom bij medicijnen en tandheelkun
de tot 1700 en 420 eerstejaars, terwijl de 
universiteiten zelf tot 1980 en 465 had
den geadviseerd. Dit is in strijd met let
ter en geest van de wet, werd de minister 
te verstaan gegeven.

De bewuste wet, de Machtigingswet In
stroom Studenten, staat slechts stops 
toe wanneer de opleidingen de studen
tenstroom niet kunnen verwerken. Van 
minister Deetman is bekend, dat hij ook 
wil kijken naar zaken als de maatschap
pelijke behoefte aan afgestudeerden. In

Fakulteiten
Bij de raden van de Medische en de Al
gemene Fakulteit valt weinig schok
kends te melden. Bij de medische fakul
teit stonden alleen de drie studentenze
tels op het spel. Net als vorig jaar kwa
men twee onafhankelijke kandidaten en 
één NSEM-vertegenwoordiger als win
naar uit de bus. Het opkomstpercentage 
daalde in de studentengeleding van 54 
naar 47,7 procent.
Bij de Algemene Fakulteit kregen de 
vijf WP-kandidaten ieder een zetel. De 
NWP-zetel blijft onbezet omdat zich 
geen kandidaten hebben aangemeld. De 
eerste drie kandidaten van de NSEM- 
lijst werden voor de studentenzetels 
gekozen.

Honderd procent
Bij Nederlands Recht tenslotte werd de 
voorlopige raad gekozen, de eerste ver
tegenwoordiging van de fakulteit in 
oprichting. Bij het WP kwam één kies
gerechtigde niet opdagen en stemde er 
één ongeldig, waardoor het opkomst
percentage tuimelde naar 89%. De eni
ge verrassing bestond erin dat van de 
enige lijst van twaalf kandidaten de bo
venste vier en de onderste drie werden 
gekozen. Bij het NWP maakten alle ze
ven kiesgerechtigden gebruik van hun 
stemrecht, wat het unieke opkomstper
centage van 100% opleverde. Bij de stu
denten werden de vier zetels verdeeld 
over de drie deelnemende lijsten, waar
bij de Juridische Studenten Fraktie met 
twee zetels ging strijken.

Jacques Herraets 
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de Taakverdelingsplannen is dat ook 
met zoveel woorden te lezen.
Maar voor de Kamer bestaat de Taak
verdeling niet, zolang zij zich daarover 
niet heeft uitgesproken. De minister 
mag er dus ook niet op vooruit lopen, 
noch op een eventuele nieuwe Machti
gingswet.
De minister heeft inmiddels gehoor ge
geven aan de wensen van de kamer, zo
dat er in september 1.980 medische stu
denten en 465 tandheelkundestudenten 
bijkomen. Dat kan tot de ernstige kon- 
sekwentie leiden dat straks honderden 
studenten met een waardeloos 
doctorandus-diploma komen te zitten, 
als Deetman vasthoudt aan zijn plan om 
niet meer dan 1200 studenten tot de 
tweede fase toe te laten.

J.H.



Studenten zweren trouw 
aan Servaas
Als reaktie op de aanwijzing van boek
handel Leiter-Nypels tot de officiële le
verancier van alle boeken en tijdschrif
ten voor de universiteitsbibliotheek heb
ben de inkoopcommissies van Koko en 
Agora plechtig verklaard trouw te blij
ven aan boekhandel Servaas. Gezamen
lijk hebben zij een ’letter of intent’ afge
geven waarin zij aankondigen het ko
mende studiejaar voor 290.000 gulden 
boeken te bestellen bij Servaas.

De studenten hebben hun kollektieve 
bestellingen altijd al bij Servaas ge
plaatst. Volgens de persverklaring die 
zij vorige week hebben uitgegeven wil
len ze daarmee doorgaan omdat Servaas 
hen een goede service biedt en een grote 
know-how heeft opgebouwd op me
disch en sociaal-gezondheidkundig ge
bied. Leiter-Nypels, die de voorkeur 
van de universiteit dankt aan de overna
me door de Eindhovense technisch- 
wetenschappelijke boekhandel van Pie- 
re, kan zich volgens de studenten niet 
beroepen op een dergelijke kennis van 
zaken. Zij spreken daarom hun verba

zing uit over de keuze van het College 
van Bestuur en hebben de Universiteits
raad verzocht om na te gaan of de 
beslissing wel op zorgvuldige wijze tot 
stand gekomen is.
Ook de eigenaar van Servaas, Jan Date- 
ma, gaat momenteel met hulp van een 
advokaat na, of de beslissing van het 
College niet voor vernietiging door de 
Kroon vatbaar is. Daarbij krijgt hij 
spontane steun vanuit de juridische stu
dierichting. Het voornaamste bezwaar 
van de juristen tegen de beslissing van 
het College is, dat die wel de schijn van 
zorgvuldigheid draagt, maar dat er 
voordien een toestand gecreëerd is, die 
wel moest leiden tot een voorkeur voor 
Leiter Nypels boven Servaas en Berg
mans. Servaas kreeg alle mogelijke te
genwerking vanuit de universiteit, ter
wijl van Piere een vriendelijk helpende 
hand werd toegestoken.
Zo heeft de juridische studierichting in 
1981 uitdrukkelijk gevraagd de basis- 
kollektie Nederlands Recht aan te 
schaffen via Servaas. De order was goed 
voor acht ton, gespreid over vier jaar. 
Maar de universiteitsbibliotheek besliste 
dat van Piere, die toen nog geen filiaal 
in Maastricht had, de order moest uit
voeren, voor zover de bibliotheek dat 

niet in eigen beheer deed. Ook de kol- 
lektievorming van de ekonomische fa- 
kulteit dreigt eenzelfde lot te 
ondergaan.

J.H.

3500 Mensen ’höbbe al 
geschreve’

De aktie ’Höb geer al geschreve’, heeft 
voorlopig 3500 handtekeningen opgele
verd. De aktie is georganiseerd door de 
Stichting Nieuwe Studentenvertegen
woordiging Rijksuniversiteit Limburg.

De stichting beijvert zich voor nieuw
bouw van een academisch ziekenhuis 
van 705 bedden en met bovenregionale 
voorzieningen, waaronder ook hartchi- 
rurgie. Daarnaast wil de stichting wa
ken over de kwaliteit van van de 
basisopleiding.

Onder de ondertekenaars bevinden 
zich namen als Toon Hermans en de no
dige provinciale autoriteiten uit de poli
tieke en sociaal- economische hoek. Een 
delegatie van de stichting heeft inmid
dels een ingelijst exemplaar van het affi
che, dat de aktie begeleidt, overhandigd 
aan minister Deetman.
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College probeert met GO in het reine te komen

Bonden benauwd voor 
sluipende reorganisatie diensten
Het College van Bestuur heeft de Centrales van Overheidspersoneel laten weten dat 
het graag een extra-bijeenkomst van het Georganiseerd Overleg wil beleggen. Bij die 
gelegenheid zouden de problemen besproken moeten worden die geleid hebben tot 
de gedeeltelijke opschorting van deelname aan het GO door een van de centrales, 
de ACOP. Die bijeenkomst zou op 29 september moeten plaatsvinden.

Enkele weken geleden had het college 
bij het COPWO, waarin de centrales al
le aangelegenheden die arbeidsvoor
waarden raken in het WO bespreken 
met de minister, melding gemaakt van 
een meningsverschil binnen het GO in 
Maastricht. Het COPWO, dat in zulke 
gevallen als arbiter optreedt, heeft de 
zaak nog op de agenda staan. Het is nog 
niet bekend of de extra bijeenkomst met 
het GO betekent dat de arbitrageproce
dure wordt opgeschort.
Het college schrijft in zijn brief dat het 
erg graag het meningsverschil uit de we
reld zou helpen omdat er dringende pro
blemen zijn op te lossen zoals de proble
matiek bij de dienst Personele Zaken en 
de gevolgen van de taakverdelings- 
operatie. Daarbij wordt aangetekend 
dat het konflikt binnen het Georgani
seerd Overleg ’grotendeels op mis
verstanden moet berusten’

Draaiboek
Zoals wij vorige keer al meldden is de 
direkte aanleiding tot het konflikt het 
verschil van mening over de status van 
het ’Draaiboek Personele Zaken’. In 
dat stuk, dat ondanks zijn vertrouwelij
ke status bij nogal wat mensen bekend 
is, wordt uit de doeken gedaan wat de 
imnplicaties zijn van een aantal maatre
gelen die het PZ-diensthoofd, drs. W. 
Hoekstra, heeft aanbevolen om de ge
brekkig funktionerende dienst te reor
ganiseren. Het draaiboek lekte uit op 
het moment dat het ernaar uitzag dat 
pogingen om de gescheiden geesten 
weer nader tot elkaar te brengen succes 
opleverden, maar het prille onderlinge 
vertrouwen is inmiddels weer zo goed 
als verdwenen. Tot overmaat van ramp 
heeft Hoekstra tijdens een overleg op 9 
mei met de medewerkers van zijn dienst 
aanvankelijk het bestaan van het draai
boek ontkend. Dat beweren althans en
kele van die medewerkers. Hoekstra 
zelf beweert dat hij het bestaan van het 
draaiboek bevestigd noch ontkend 
heeft. Zo staat het ook in de notulen 
van het overleg, maar die zijn tegen de 
gewoonte in eerst gefiatteerd door hem
zelf. Hoe het ook zij, de medewerkers 
van de dienst lieten hun diensthoofd bij 

het College van Bestuur informeren 
naar het bestaan van zo’n draaiboek. 
Hoekstra had aan het tot standkomen 
van dat stuk zelf medewerking verleend 
en had het al uitvoerig besproken met 
het college. Op 18 mei antwoordde het 
college in een brief aan Hoekstra dat er 
inderdaad een draaiboek bestond. Maar 
het was niet meer in behandeling. Er 
was maar één maatregel uit over geno
men: het aanstellen van een adjunct- 
diensthoofd. De dienst zou, zoals af
gesproken, zelf met een werkplan voor 
verbetering te komen op basis van een 
lijstje van negen punten dat het college 
half april aan de verzamelde medewer
kers had uitgereikt. Als die verwachting 
niet uitkomt, kan het draaiboek weer 
aktueel worden, schrijft het college aan 
Hoekstra.
De gehiemzinnigdoenerij rond het 
draaiboek en het overnemen van een 
van de aanbevolen reorganisatiemaatre- 
gelen hebben de ABVA-Kabo-leden in 
het Georganiseerd Overleg de overtui
ging gegeven dat er buiten het GO en 
buiten de dienst om aan reorganisatie 
van PZ wordt gewerkt. Daartegenover 
staat de mening van het College van 
Bestuur dat het GO niet hoefde te wor
den ingelicht omdat het stuk nooit uit 
het stadium van de beleidsvoorberei
ding is gekomen en dat de overgenomen 
maatregel wel in het GO besproken en 
akkoord bevonden is. Ook tegenover de 
Universiteitsraad, die het college op 3 
mei uitvoerig aan de tand heeft gevoeld 
over het personeelsbeleid heeft het col
lege dat standpunt verkondigd. Het col
lege vindt dat het zich het recht mag 
voorbehouden om ondanks het verzoek 
om een eigen werkplan van de dienst 
verder te zoeken naar mogelijkheden 
om het funktioneren te verbeteren.
Op 26 mei is de kwestie opnieuw aan de 
orde gekomen binnen de universiteits
raad. In die vergadering heeft de raad 
geweigerd de houding van het college in 
het GO aan de orde te stellen, zoals het 
GO aan de raad gevraagd had. De raad 
sprak uit dat het niet op zijn weg ligt om 
gezamenlijk met het Georganiseerd 
Overleg akties tegen het college te 
ondernemen.

Daarmee is het college tegenover de 
Universiteitsraad nog niet van de 
kwestie af. De fraktie Frontaal, die op 
één lijn zit met de ACOP-vertegenwoor- 
digers in het GO, heeft opnieuw een 
aantal vragen bij het college gedepo
neerd, die de vragen uit de vorige verga
dering verder uitdiepen. De indiener 
van de vragen, Johan van Dongen, wil 
onder meer weten of het college ooit 
heeft ingestemd met het uitgewerkte re
organisatievoorstel uit het draaiboek. 
Als dat zo is, had het GO in elk geval 
moeten worden ingelicht. In het ver
trouwelijke verslag van de collegeverga
dering van 20 april, dat ook al is uitge
lekt, valt te lezen dat het college be
sluit ‘het voorstel voor de benoeming 
van een plaatsvervangend diensthoofd 
PZ in uitvoering te nemen en de overige 
maatregelen in het najaar opnieuw aan 
de orde te stellen ’.

Machtsstrijd
Voer voor schriftgeleerden: Is er nu re
den tot diepe verontwaardiging of is er 
sprake van een paranoïde houding van 
de bonden? Wie het juiste antwoord wil 
vinden, moet zeker rekening houden 
met de omstandigheden waarin het 
draaiboek is opgedoken. De bonden 
strijden al langere tijd tegen wat zij zien 
als een verstrakking van het personeels
beleid. Daarin voelen ze zich gesteund 
door de 350 ondertekenaars van een pe
titie die begin dit jaar aan het College 
van Bestuur is aangeboden. Zij menen 
dat het college bezig is de touwtjes 
strakker in handen te nemen, daarbij 
ondersteund door het onkontroleerbare 
Management-team, waarbinnen de 
machtsstrijd zich toespitst. Het team 
van zes diensthoofden dat de funkties 
van de diensten permanent koördineert, 
is vorig jaar ingesteld nadat op basis 
van een GITP-onderzoek de instelling 
van een ’sterke’ secretaris van de uni- 
versiteit, die boven de diensten staat, 
onhaalbaar was gebleken. De manier 
waarop sommige taken van diensten tot 
inzet worden gemaakt van de 
machtsstrijd, heeft alles weg van een 
sluipende reorganisatie, vinden niet al
leen de bonden. De grote verliezer in die 
strijd dreigt de dienst POB te worden, 
die langzaam maar zeker af kalft. Daar
entegen wordt de dienst Financiële Za
ken versterkt tot een soort superdienst, 
zeker nu de personeelsbegroting van 
POB wordt overgeheveld. Ook de 
dienst AJZ wordt versterkt ten koste 
van POB door overheveling van de or- 
ganisatietaken. Wel bestaat er een 
GITP-rapport waarin dergelijke aanbe
velingen zijn gedaan, maar dat rapport 
is nimmer officieel overgenomen.

J.H.



WO levert aparte bijdrage

Twintigduizend nieuwe banen in 
onderwijs door korter werken
Minister Deetman heeft een plan gelan
ceerd, dat moet leiden tot verkorting 
van de arbeidsduur met ongeveer 10% 
in alle sectoren van het onderwijs, waar
onder het wetenschappelijk onderwijs. 
Wordt die arbeidstijdverkorting een 
feit, dan komen er binnen enkele jaren 
zo’n 20.000 banen bij in het door bezui
nigingen zwaar geteisterde onderwijs.
Behalve door bezuinigingen loopt ook 
door terugloop in het leerlingental de 
werkgelegenheid terug, vooralsnog al
leen in het primair en voortgezet onder
wijs, maar uiteindelijk ook in het w.o.

Voorgesteld wordt om de verkorting 
van de arbeidstijd met tien procent in 
enkele stappen te bereiken. Voor het 
wetenschappelijk onderwijs denkt Deet
man een eerste stap daartoe te kunnen 
zetten door tijdens de sluiting van de in
stellingen rond Kerst en Nieuwjaar aan 
het wetenschappelijk personeel onbe
taald verlof te geven. Dat zou neerko
men op een arbeidsduurverkorting met 

1 Coiffure Salon MARTIE
geeft op vertoon van uw 
collegekaart op dinsdag en 
woensdag 10% korting op alle 
behandelingen.
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2,5%, oftewel gemiddeld één uur per 
week. Dat levert 1000 banen op, en bij 
uitbreiding tot 10% arbeidstijdverkor
ting 3800. De bedoeling is dat evenredig 
loon wordt ingeleverd.

Een andere mogelijkheid die de nota 
noemt is om aan beginners op de ar
beidsmarkt uitsluitend nog banen aan te 
bieden van maximaal 80% van de huidi
ge, normale arbeidstijd, voor het w.o. 
neerkomend op 32 uur. Dat zou voor 5 
jaar zo moeten blijven.
Voor het wetenschappelijk onderwijs en 
onderzoek verwijst het plan daarbij 
naar het voornemen uit de nota-Beiaard 
om in de tweede fase in de onderzoeks
opleiding assistenten-in-opleiding voor 
vier jaar aan te nemen. Daarvoor wordt 
uitgegaan van een langzame stijging van 
de ’productieve inzet” van de assistent 
van 50% in het eerste jaar tot 85% in 
het vierde jaar, met een daarbij horende 
stijging in inkomen.
Voor niet-wetenschappelijk personeel 

gelden de plannen niet; hiervoor wordt 
aansluiting gezocht bij de arbeidstijd
verkorting die in algemene zin aan amb
tenaren wordt opgelegd.

Deeltijdontslag
Andere plannen uit de nota zijn om een 
bepaald deel van de vrijkomende vaca
tures te bestemmen voor splitsing in 
deeltijdbanen. In het W.O. wordt ech
ter al vrij veel in deeltijd gewerkt. Een 
minimumpercentage wordt door de no
ta niet genoemd. Een andere mogelijk
heid is om gedwongen ontslagen over 
meerdere personen uit te spreiden, zo
dat sprake is van ’’gedwongen deeltijd
ontslag”. Een moeilijkheid daarbij is 
dat het rechtspositiereglement voor 
ambtenaren, dat ook op het W.O. van 
toepassing is, dit momenteel nog niet 
toestaat.

Verder wordt overwogen om de leeftijd, 
waarboven solliciteren bij werkloosheid 
niet langer verplicht is, te brengen van 
60 naar 55 jaar, en ook om ouderen va
naf 56 jaar de mogelijhkheid te geven 
om voor een deel van de werktijd met 
buitengewoon verlof te gaan. Voor die 
tijd zal dan 80% van het salaris worden 
betaald, terwijl verder de pensioenop
bouw doorgaat.
Om dit laatste in het W.O. te realiseren 
zullen echter aanzienlijke extra midde
len nodig zijn. Elders in het onderwijs is 
deze mogelijkheid onlangs in het leven 
geroepen, betaald door de middelen die 
de arbeidstijdverkorting per 1 januari 
1983 voor ambtenaren heeft opge
bracht. Deze heeft geleid tot 3 extra ver
lofdagen voor w.o.-ers, maar is in bij
voorbeeld het kleuter- en lageronder- 
wijs gebruikt voor het totstandbrengen 
van deze mogelijkheid.

Vrouwen
De nota poogt om met de herverdeling 
ook de emancipatie van vrouwen te be
vorderen. Overwogen wordt om vrijko
mende functies bij voorbaat aan vrou
wen ter beschikking te stellen.
Een dag na de publicatie van Deetman’s 
plannen publiceerden de gezamenlijke 
onder wijsvakbonden ABOP, KOV en 
PCO eveneens een plan tot herverdeling 
van arbeid. Dit plan heeft echter alleen 
betrekking op het primair en voortgezet 
onderwijs.
Of ook de bonden die zich richten op 
het W.O., m.n. de ABVA-KABO en de 
VAWO (een onderdeel van de Centrale 
voor Middelbaar en Hoger Personeel) 
met een eigen plan zullen komen is nog 
niet bekend, maar ligt wel in de 
verwachting.

Bert Bakker



Ontwerp van ’rompfakulteit’ in de maak

Akademische ziekenhuizen 
tegen scheiding in twee types
De akademische ziekenhuizen zijn be
reid, het hun door de minister toege
dachte aandeel van 44 miljoen gulden in 
de taakverdelingsbezuinigingen te leve
ren. Taakverdeling en koncentratie vin
den ze echter een slecht middel. Ook het 
idee om twee fakulteiten en ziekenhui
zen zich te laten toeleggen op de ge
zondheidszorg buiten het ziekenhuis 
verwerpen ze. Taakverdeling en herver
deling van middelen, zo blijkt uit de 
reaktie die zij samen met de medische 
fakulteiten aan minister Deetman heb
ben gestuurd, moeten worden bezien in 
het licht van het hele onderwijs- en 
volksgezondheidsbeleid.
Ook voor de akademische ziekenhuizen 
worden de bezuinigingen nu werkelijk
heid. Een deel van die bezuinigingen 
proberen zij door te schuiven naar an
dermans bord: ’’Overigens ligt het voor 
de hand dat de kosten van de medische 
beroepsopleidingen ook in akademische 
ziekenhuizen in de toekomst door de ge
zondheidszorg zelf gedragen worden.” 
En wat betreft de specialismen ”kan de 
vraag worden gesteld of bij de tarieven 
in voldoende mate rekening is gehouden 
met een vergoeding voor de aanwezige 
infrastruktuur.”
Behalve aan taakverdeling staan de aka- 
deimische ziekenhuizen bloot aan maat
regelen vanuit Volksgezondheid, zoals 
de beddenreduktie en het nieuwe ”bud- 
getterings”-systeem van financieren. 
Een onlangs ingestelde projektgroep 
onder voorzitterschap van oud- 
staatssekretaris Kruisinga moet hierin 
lijn brengen. Het ligt voor de hand, vin
den de ziekenhuisbesturen, deze pro
jektgroep ook de taakverdelingsbezuini
gingen te laten meenemen. Althans één 
derde daarvan, want vijftien miljoen 
gulden is al gekort op de rijksbijdrage 
en wordt plaatselijk vertaald in struktu- 
rele maatregelen, en veertien miljoen 
wordt bespaard door het opsporen van 
ongelijkheden in de toedeling per zie
kenhuis. Maar in koncentratie zien de 
besturen weinig. ”De kracht van het 
akademisch ziekenhuis is gelegen in de 
multidisciplinaire behandeling van 
moeilijke beelden” schrijven ze. Daar
om kan zo’n ziekenhuis bijna geen spe
cialismen missen. Niet de tot de ’kern
vakken’ van de medische opleiding be
horende, niet de ’horizontale’ zoals 
röntgenologie die voor zowat elke zie

kenhuisafdeling onmisbaar zijn. En ook 
nauwelijks enig deelspecialisme, want 
een akademisch ziekenhuis heeft niet al
leen onderzoektaken. Zelfs als een me
dische fakulteit zou besluiten hartchi- 
rurgie af te stoten, zou de patiën- 
tenstroom voorlopig niet afnemen. De 
enige deelspecialismen die voor taakver
deling in aanmerking komen zijn enkele 
zeldzame pathologieën. Bezuinigingen 
levert dat niet op, wel kwaliteitsverho
ging.
Wel aanvaardbaar zou zijn het samen
brengen in akademische ziekenhuizen 
van specialismen en specialistenoplei
dingen die nu nog in gewone ziekenhui
zen zijn ondergebracht.
Een herstrukturering van die opleidin
gen tot een soort ’tweefasenstruktuur’ 
zou dan de akademische ziekenhuizen 
ontlasten: in een ’perifeer’ ziekenhuis 
kan de aanstaande specialist zijn erva
ring opdoen, in het akademisch zieken
huis maakt hij kennis met onderzoek en 
nieuwe ontwikkelingen.
De plannen van de minister om de eer
stelijns gezondheidszorg te versterken, 
huisartsgeneeskunde en andere medi
sche aktiviteiten buiten het ziekenhuis 
dus, juichen de ziekenhuisbesturen toe. 
Dat kan echter alleen, vinden ze, als de 
band met de klinische gezondheidszorg 

Hulpactie Polen
Zoals wellicht bekend is de nood in Polen nog steeds groot. Vooral de noden in de 
Poolse ziekenhuizen, kindertehuizen en bejaardentehuizen zijn ontstellend.
In Nuth/Brunssum is een stichting ’Actie-Polen’, opgericht mede door Polen 
wonend in Nederland, die zeer gericht transporten organiseren naar Polen. 
Zo hebben er sinds 1981 reeds 18 transporten ter waarde van meer dan 8 miljoen 
plaats gevonden. Levensmiddelen, kleding, bloed-onderzoek-instrumenten, 
babyvoeding en zelfs twee ziekenauto’s hebben zo al hun bestemming in Polen 
gevonden.
Deze stichting staat in direct kontakt met particulieren, tehuizen & organisaties en 
zijn hierdoor goed op de hoogte van de noden.
Persoonlijk voel ik mij nauw betrokken bij het werk van deze stichting en zou 
graag een actie organiseren binnen de RL en het ziekenhuis voor het transport in 
september waar ik als chauffeur/begeleider meega.
Als collega doe ik een beroep op alle medewerkers voor goederen. Te denken valt 
aan kleding, schoeisel, niet bederfelijke levensmiddelen, speelgoed en medische 
artikelen (operatie-materialen, biogaas, stethoscoop, infuusmaterialen enz.).

Voor meer informatie of voor het afgeven van goederen kunt U te allen tijde met 
mij kontakt opnemen. Nic. Cobben dekanaat F.d.G.
Bij voorbaat dank! Randwijck 318/315

Privé 045-242383

wordt verstevigd. Die twee takken van 
de gezondheidszorg hebben elkaar no
dig en versterken elkaar. Tot elke prijs 
moet daarom vermeden worden dat 
twee soorten akademische ziekenhuizen 
ontstaan, waarbij de betere klinici weg
trekken uit bepaalde plaatsen en elders 
de eerste lijn verschrompelt. Integen
deel, in alle acht ziekenhuizen dient de 
eerste lijn te worden versterkt. Daar
voor zou zelfs vijf miljoen gulden vrij
gemaakt kunnen worden uit de budget
ten. Als dan de Vrije Universiteit en de 
Limburgse iets extra’s krijgen voor de 
eerste lijn is dat prima. Die kunnen zelfs 
in ruil daarvoor hun klinische voorzie
ningen bevriezen op het peil van nu, 
maar verdere reduktie is 
onaanvaardbaar.
De medische fakulteiten zijn veel vager 
in hun reaktie. Ze wijzen de plannen 
van het departement niet af, maar wil
len over de eerstelijns- en met name 
over de huisartsenopleiding eerst over
leg met de verantwoordelijke instanties, 
de afdelingen van de Koninklijke Ne
derlandse Maatschappij voor Genees
kunde. Sterke en zwakke plekken zullen 
ze aanwijzen op grond van een interne 
analyse en het biomedisch rapport van 
de Raad van Advies voor het 
Wetenschapsbleid.
Uitgangspunt voor taakverdeling wordt 
de zogenaamde rompfakulteit, de nog 
vast te stellen minimumomvang voor 
een opleiding tot huisarts, uitgebreid op 
onderdelen die hoogwaardig onder
zoek, landelijk belang of bijzondere ta
ken in de patiëntenzorg hebben.

Lin Tabak/U.P.
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Tilburgs proefschrift ontrafelt het financiële web rond 
de huisarts

Afrekenen met de goodwill 
terwille van de kwaliteit
Als de kwaliteit van de huisartsenhulp verbeterd moet worden, is praktijkverkleining 
onontkoombaar. Die praktijkverkleining zou bovendien de komende jaren honder
den afgestudeerden in staat stellen hun beroep uit te oefenen door zich als huisarts 
te vestigen. Op de weg naar praktijkverkleining bevinden zich echter een groot aan
tal hinderpalen van financieel-economische aard. Die moeten hoognodig geslecht 
worden. Gezondheidsekonoom Joep Heesters, werkzaam bij de Tilburgse vakgroep 
Organisatie van de Gezondheidszorg, heeft in zijn proefschrift ”De honorering van 
de Nederlandse huisarts als vrij-beroepsbeoefenaar en de relatie met de goodwill- 
problematiek” een aantal voorstellen gedaan om met dat soort problemen ’af te 
rekenen’.
Heesters’ proefschrift is een bedrijfseconomische studie waarin de honorering van 
de huisarts centraal staat.
In de Structuurnota Gezondheidszorg 
van staatssecretaris Hendriks uit 1974 
wordt de functie van huisarts aangeduid 
als de centrale functie in de Nederlandse 
gezondheidszorg. De financiële conse
quenties van dit beleidsvoornemen moe
ten daarbij scherp in het oog worden ge
houden. In publicaties op dit gebied ko
men de honorering van de huisarts en 
het verschijnsel van de goodwillbetaling 
bij praktijkoverdracht meestal slechts 
zijdelings aan de orde. Een totaalover
zicht van deze problematiek ontbrak tot 
nu toe.
Heesters heeft met zijn proefschrift de
ze lacune willen opvullen. Hij ontwierp 
een methode om het financiële web 
waarin de Nederlandse huisarts is in
gesponnen op een voorzichtige wijze te 
ontrafelen. Daarmee draagt hij de nodi
ge bouwstenen aan voor een beter be
grip van ’De honorering van de Neder
landse huisarts als vrij-beroepsbeoefe
naar en de relatie met de goodwill- 
problematiek.’
In zijn werkstuk geeft Heesters op basis 
van gegevens over 1977 schattingen van 
de omzet van de huisartsenpraktijk. 
Ook de kosten die met het voeren van 
een praktijk gemoeid zijn worden ge
presenteerd. Daarmee valt iets te zeggen 
over het honorarium van de huisarts als 
vrij beroepsbeoefenaar. Heesters gaat 
verder na met welk honorarium van de 
rijksambtenaar resp. van de werknemer 
in de gezondheidszorg het huisartsenho
norarium vergeleken kan worden. Uit
gaande van deze resultaten kan Heesters 
dan berekenen wat de gevolgen zijn van 
praktijkverkleining, afschaffen van 
goodwill e.d. voor de honorering van de 
huisarts.

Kwaliteit
Heesters: ’’Praktijkverkleining is nood

zakelijk voor een kwalitatieve verbete
ring van de eerstelijns gezondheidszorg. 
Het werkgelegenheidsargument is daar
bij, althans in mijn visie, duidelijk on
dergeschikt. Toch is die relatie tussen 
praktijkgrootte en kwaliteit moeilijk 
aantoonbaar. Zelfs de Landelijke Huis
artsenvereniging (LHV) heeft dat moe
ten erkennen. Het is géén kwestie van 
een blik huisartsen opentrekken en pats, 
boem! ... de kwaliteit van de huisart
senhulp neemt zienderogen toe.
Kwaliteitsverbetering is vooral een zaak 
van lange adem. Pas als je te maken 
krijgt met huisartsen die gewend zijn in 
een kleine praktijk te werken en daar
naast ook een opleiding hebben gehad 
waarin een andere aanpak centraal 
staat, pas dan begint praktijkverklei
ning vruchten op te leveren.
Ik denk overigens dat de vraag om meéf 
huisartsenhulp per patiënt vanzelf wel 
zal komen als de tweede lijn de duim
schroeven wat verder krijgt aange
draaid. Dat heeft te maken met de bud
getfinanciering die in dat veld gehan
teerd wordt.”
Voorlopig is het ontbreken van een lan
delijk vestigingsbeleid voor huisartsen 
nog een belangrijke belemmering voor 
het van de grond komen van praktijk
verkleining. Zo’n vestigingsbeleid, 
waaraan overigens wél gewerkt wordt, 
en dat mogelijk al per 1 januari 1984 
van start gaat, moet de voorwaarden 
aangeven waaraan een huisarts moet 
voldoen voordat hij zich als extra huis
arts in een bepaald ’werkgebied’ kan 
vestigen. Daarnaast zijn er een aantal 
financieel-economische hinderpalen die 
praktijkverkleining in de weg staan.
Zo blijkt dat de wijze waarop de zieken
fondsen de praktij kkosten vergoeden 
nadelig is voor de kleine praktijken. De 
ziekenfondsen gaan namelijk uit van

Joep Heesters

een normatieve praktijk van 2600 pa
tiënten. Bij die praktij kom vang worden 
alle vaste kosten vergoed. ”Dat bete
kent dat je voor een praktijk van 1300 
zielen de helft van de normatieve vaste 
kosten ver goed krijgt. Als je eenmaal 
beslist hebt dat bepaalde kosten vast 
zijn, moet je daar geen variabele ver
goeding voor geven”, meent Heesters. 
Heesters presenteert in zijn proefschrift 
enkele vergoedingssystemen die wat 
’vriendelijker’ zijn voor kleine praktij
ken. Zo kan de ’knik’, het deel tot waar 
vaste kosten voor ziekenfondspatiënten 
vergoed worden, lager gelegd worden, 
bijvoorbeeld bij 1300 in plaats van de 
huidige 1800 patiënten. Daarnaast is het 
denkbaar aansluiting te zoeken bij het 
Engelse systeem, waarin praktijken de 
vaste kosten vergoed krijgen als ze er
kend zijn en aan bepaalde minimumei
sen voldoen.
Ook de verplichte pensioenvoorziening 
voor huisartsen is een belemmering 
voor het realiseren van praktijkverklei
ning. ”Wij kwamen tot de conclusie dat 
bij lagere praktij komzetten de gedwon
gen pensioenopbouw lager was dan de 
in dat geval vergelijkbare ambtenaar 
moest opbrengen. De huisartsen die ge
noegen willen nemen met een lager in
komen, worden op deze wijze gedwon
gen wat hun pensioen betreft boven hun 
stand te gaan,” aldus Heesters. Er is 
overigens op dit moment sprake van een 
heuse aktiegroep van huisartsen die age
ren tegen de verplichte pensioenrege
ling.

Honorarium
Heesters heeft in zijn studie het honora
rium van de huisarts als vrij beroepsbe-



oefenaar vergeleken met de honorering 
van de ambtenaar en de werknemer in 
de gezondheidszorg. Een belangrijke 
zaak, omdat de overheid in het inko
mensbeleid voor vrije beroepsbeoefena
ren een zogenaamd ’norminkomen’ 
hanteert, waarbij men uitgaat van een 
bepaald ambtenareninkomen (voor 
huisartsen bijv, het maximum van 
schaal 151) dat vervolgens wordt ’’aan
gekleed” met een bij benadering over
eenkomstig sociaal voorzieningenpak
ket. De overheid gaat daarbij uit van 
een uniform ’aankledingspercentage’ 
bij verschillende inkomensniveaus.
Uit de berekeningen van Heesters blijkt 
echter dat het ’’aankledingspercentage” 
waarmee het honorarium van de ambte
lijke vergelijkingsfiguur moet worden 
verhoogd om tot het vrij beroepsinko
men te komen, hoger is naar mate dat 
inkomen lager is. Als het honorarium 
van de huisarts daarentegen vergeleken 
wordt met de honorering van de verge
lijkbare werknemer in de gezondheids
zorg blijkt het ’aankledingspercentage’ 
nauwelijks te variëren met de hoogte 
van het inkomen. ”In de praktijk werkt 
het inkomensbeleid van de overheid dus 
denivellerend”, stelt Heesters vast. 
”Als je tot praktijkverkleining wilt 
overgaan, zie je dat een huisarts die er 
10% in zijn vrije beroepsinkomen op 
achteruit gaat, er in ambtenareninko
men gemeten 12 a 13% op achteruit 
gaat.”

Goodwill
Met de vestiging van een huisarts als vrij 
beroepsbeoefenaar in een eigen praktijk 
zijn aanzienlijke investeringsbedragen 
gemoeid. Bij overname van een 
bestaande praktijk is het gebruikelijk 
dat naast een bestaande praktijkruimte 
ook het vaak kostbare woonhuis wordt 
overgenomen. Daarnaast is de koper in 
veel gevallen bereid een flink bedrag 
aan goodwill te betalen, een waarde die 
aan de praktijk wordt toegekend op 
grond van overwegingen als status, ver
wachte winstgevendheid en dergelijke, 
bóven de intrinsieke waarde.
Deze financieringsproblematiek maakt 
praktijkverkleining op dit moment ex
tra onaantrekkelijk. ”De financiers 
worden langzamerhand wèl verstandig, 
die zien ook wel dat de bomen in de ge
zondheidszorg niet meer tot in de hemel 
groeien. Toch zijn er gevallen bekend 
van artsen en medisch specialisten, waar 
de financiële situatie minder rooskleurig 
is en waar mensen soms onder curatele 
gesteld zijn,” aldus Heesters.

Marktmechanisme
De goodwill-betaling, in de woorden 
van Heesters een ’kettingbrieven

systeem met een gelimiteerd aantal deel
nemers’, zou betewr afgeschaft kunnen 
worden. Immers het staat praktijkver
kleining in de weg en ’bovendien maakt 
het de kosten van huisartsenhulp via een 
sluipweggetje weer afhankelijk van het 
marktmechanisme. Zo zal het goodwill
bedrag toenemen in een tijd waarin het 
aantal afgestudeerde huisartsen toe
neemt en het aantal praktijken min of 
meer constant blijft. Wel zijn er een 
aantal tegenwerkingen, zoals een meer 
terughoudende opstelling in financie- 
ringskringen. Ook de norm die de LHV 
hanteert is van invloed; daarmee kwam 
een bovengrens van 90% van de bruto 
jaaromzet tot stand (in 1977 al een slor
dige 180 duizend gulden).
In de studie van Heesters wordt de rela
tie tussen goodwill-betaling en honore
ring van de huisarts aan de hand van be
rekeningen uitvoerig geëvalueerd. Uit 
de berekeningen komt naar voren dat de 
verwachting die de overnemende huis
arts heeft inzake de goodwill-opbrengst 
bij praktij kbeëindiging van groot be
lang is. Wordt die goodwill-opbrengst 
hoog ingeschat, dan is een korte prak- 
tijkperiode zelfs gunstiger dan een lan
ge. Gunstig, omdat dan allerlei fiscale 
voordelen zoals vervroegde afschrijving 
en investeringsaftrek optimaal tot hun 
recht komen.
Ook de praktij komvang speelt in de be
rekeningen een belangrijke rol. Voor de 
huisartsen met kleine praktijken is af
schaffing van de goodwillbetaling fi
nancieel aantrekkelijk. In een tijd met 
lage inflatie zoals nu het geval is wordt 
afschaffing zelfs zeer aantrekkelijk 

voor de kleine praktijken. ”Je zou kun
nen zeggen: overheid grijp nu je kans, 
als de huisartsen deze berekeningen 
voorgeschoteld krijgen, zijn ze een stuk 
williger”, stelt Heesters vast.

Schadeloosstelling
Bij afschaffing van de goodwill is waar
schijnlijk een redelijke schadeloosstel
ling van de betrokkenen noodzakelijk. 
Voor de financiering van die schadever
goeding zou in eerste instantie een be
roep gedaan kunnen worden op ver
schillende belanghebbenden, meent 
Heesters. Immers, zo luidt zijn rede- 
ning, die belanghebbenden ondervinden 
financieel voordeel bij de afschaffing 
van goodwill. ’’Huisartsen met kleine 
praktijken gaan erop vooruit. De fiscus 
wint aan de ene kant, maar verliest aan 
de andere kant. Ziekenfondspatiënten 
en particulieren gaan erop vooruit, om
dat de vergoeding van de interest op 
goodwill in de tariefsbepaling geschrapt 
kan worden. Ook van nog niet gevestig
de huisartsen kan een bijdrage gevraagd 
worden bijv, door uit te gaan van een
zelfde aanvangssalaris als geldt voor an
dere academici”, verwacht Heesters.
’’Daar is overigens nog een stevige pot 
overleg over nodig”, stelt Heesters vast. 
Ook hier is het laatste woord dus aan 
het politieke bedrijf. Heesters heeft in 
zijn studie, en dat is geen geringe ver
dienste de bouwstenen aangedragen 
voor het voeren van die politieke 
discussie.

Lennart Kik
Tilburgs Hogeschoolblad/U.P.
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Studenten 
hebben hun eigen verzekering:

Het Ziektekosten
pakket van de SSGZ.

Ziek worden. Dat kan de beste student overkomen. Maar gelukkig 
hebben studenten hun eigen verzekering en wordt het financiële risico 
van ziek worden gedekt door de Ziektekostenverzekering van de 
Stichting Studenten Gezondheids Zorg ofwel SSGZ.
Opgericht door en voor studenten. Dat merk je aan het soepele accep- 
tatiebeleid en het snelle uitkeren. Aan het noodfonds voor bijzondere 
problemen en aan het feit dat er zonder winstoogmerk gewerkt wordt. 
Verstandig dus om de bon in te vullen, te bellen - (01719) 7 09 44 - of 
binnen te stappen bij het plaatselijke SSGZ-informatieburo. Voor alle 
informatie over de Ziektekostenverzekering die je kimt uitbreiden met 
een tandartsverzekering en een verzekering voor alternatieve genees
wijzen. En voor het Zekerheidspakket dat je ondermeer beschermt tegen 
de financiële gevolgen van brand, ongevallen, ziekte in het buitenland, 
aansprakelijkheid, invaliditeit en verlies van reisbagage.

De premie voor de Ziektekostenverzekering bedraagt f 480,- per jaar of f 42,- per maand, 
en voor het Zekerheidspakket f37,50, f50,-of f65,- per jaar

Bon voor alle zekerheid
Studenten verzekeren zich bij de SSGZ. Stuur mij 
daarom
□ de folder Ziektekostenverzekering
□ de folder Zekerheidspakket 

naam:

postcode/plaats:

geboortedatum:

adres:

Bon in envelop zonder postzegel aan:
SSGZ, Antwoordnr. 10070,2200 VB Noordwijk zh

met/zonder partner
ssssssss
WW ■•ui..,. WW

ssl
^ssssSÈI ■K

tUKtiSKtUKt^K is
'M

SSGZs
'4

OM

Stichting Studenten Gezondheids Zorg
De verzekering voor studerenden.



Coördinator Henk Schmidt na symposium:

’’Wantrouwen over probleem- 
gestuurd onderwijs neemt af”
”Ik ben zeer onder de indruk van het ni
veau van deze groep studenten. Vooral 
wat betreft de wijze van redeneren, het 
denken en het benaderen van 
problemen.”
Aldus prof. Howard S. Barrows, tegen
woordig verbonden aan de universiteit 
van Zuid Illinois, maar voorheen aan de 
in Maastricht meer bekende Mc. Maste- 
runiversiteit. Barrows geldt als de grote 
stimulator van het probleemgestuurd 
onderwijs.; Hij deed zijn uitspraak aan 
het slot van het driedaagse symposium 
’’Problem-Based Learning” dat van 25 
tot en met 27 mei aan de RL werd 
gehouden.
Barrow had er onder meer zijn aanpak 
van het onderwijs gedemonstreerd in 
Kamer 100. Hij werd daarin bijgestaan 
door vijf studenten: vier eerste- en één 
tweedejaars. De groep kreeg het pro
bleem voorgeschoteld van een 16-jarig 
meisje met plotselinge braakneigingen 
en een dikker wordende keel. Hoewel de 
juiste diagnose, multiple sclerose, niet 
gesteld werd, bleken de studenten wel 
op het goede spoor te zitten.
Overigens zagen zij niet zoveel verschil 
met de gewone werkwijze aan de RL. 
Wel was het een probleem dat het ging 
om een ’’papieren patiënt” en ook het 
feit dat alles in het Engels moest, zorgde 
nogal eens voor complicaties. Als posi
tief werd ervaren dat gespreksleider 
Barrows, hoewel deskundige, zich niet 
opwierp als alwetende — ’’Iets waaraan 
anderen zich soms schuldig maken. 
Daarom ben ik er ook niet zo voor dat 
een oudere jaars als gespreksleider fun
geert,” aldus een der studenten. Bar
rows probeerde het gesprek alleen struc
tuur te geven en in goede banen te 
houden.

Tevredenheid
Het symposium werd bijgewoond door 
110 wetenschappers uit 18 verschillende 
landen, verspreid over de hele wereld. 
Daarbij waren vertegenwoordigers van 
universiteiten uit Nigeria, Egypte, Indo
nesië en Maleisië. Verreweg de meesten 
werken al met het probleemgestuurd 
onderwijs, maar er waren ook enkelen 
van universiteiten waar de geneeskunde 
op de traditionele wijze wordt gedo
ceerd, zoals dr. Tarek Hassan van de Al 
Ahzaruniversiteit in Cairo.
Het was de eerste keer dat een dergelijk 
symposium over het probleemgestuurd 

onderwijs plaatsvond. Coördinator, dr. 
Henk Schmidt van Onderwijsontwikke
ling en Onderwijsresearch (0 en 0) die 
ruim twee jaar aan de voorbereiding 
had gewerkt, toonde na afloop grote 
tevredenheid.
Met name de belangstelling van traditi
onele universiteiten droeg daartoe bij: 
”De eerste acht, negen jaar stelde men 
zich nog afwachtend op. Maar hier was 
merkbaar dat het wantrouwen jegens 
het probleemgestuurd onderwijs af
neemt,” aldus de coordinator.
Het symposium richtte zich desondanks 
nadrukkelijk op de universiteiten die 
het probleemgeoriënteerd onderwijs in 
de praktijk brengen. ”Het was de be
doeling ervaringen uit te wisselen. En 
een belangrijke uitkomst van het sym
posium is dan ook dat je ziet hoe be
paalde problemen die zich hier voor
doen ook elders optreden. Zo’n pro
bleem betreft bijvoorbeeld de betrok
kenheid van het wetenschappelijk per
soneel bij het onderwijs. Niet alleen in 
Maastricht, maar ook elders is er nogal 
eens de klacht dat het zijn vak niet kwijt 
kan door het gebrek aan contact met 
studenten. Daaraan zal dan ook iets ge
daan moeten worden,” meent Schmidt. 
Verschillen doen zich ook voor: ”Aan 
de RL is een der studenten normaliter 
gespeksleider. Daardoor is de tutor wat 
machteloos. Barrows, echter, is zelf 
gespreksleider: ”Als een spin in het 
web, het gesprek stimulerend volgens de 
Socratische aanpak”, zo formuleert 
Schmidt.
Een ander verschil met de Barrows- 
aanpak, door de Amerikaanse hoogle
raar verwoord in een wel wat erg snel 
uitgesproken en tamelijk uitvoerige re
de, is dat daarbij niet zoveel belang 
wordt gehecht aan de aanwezigheid van 
basiskennis.
Schmidt vindt deze basiskennis daaren
tegen een eerste vereiste om problemen 
werkelijk te kunnen begrijpen. Hij is 
ook voorstander van het gebruik van 
goed doordachte verzamelingen proble
men, die aangepast zijn aan het kennis
niveau van de studenten, daar waar 
Barrows volgens hem tamelijk on
gestructureerd te werk gaat, veel aan het 
toeval o ver latend.

Hoorcolleges
Op het symposium voerde ook drs. Els 
van den Eertwegh (OenO) het woord. 

Zij stelde de rol van hoorcolleges bin
nen het taakgericht groepsonderwijs 
aan de orde. Zij deed dat op basis van 
een al van begin 1982 daterend onder
zoek aan de hand van ervaringen in een 
onderwijsblok van de Algemene Facul
teit. Dit onderzoek staat mede op naam 
van drs. V. Dubois en dr. M. de Volder. 
Daaruit kwam naar voren dat er voor 
hoorcolleges wel degelijk een plaats kan 
zijn binnen het probleemgestuurde on
derwijs. Overigens wordt dat zowel aan 
de Medische Faculteit als aan de Alge
mene Faculteit op kleine schaal al in de 
praktijk gebracht. ’’Hoorcolleges moe
ten dan wel een introducerende en 
oriënterende functie hebben, niet een 
specifiek probleem uitdiepen, maar pro
beren een algemene lijn te geven. Geble
ken is dat dit motiverend werkt,” zo 
lichtte Els van den Eertwegh later toe. 
Zij benadrukt verder dat hoorcolleges 
niet gezien kunnen worden om bepaalde 
doelen bij studenten te bereiken.
Ook in de verslagen van de andere spre
kers speelde motivatie een sleutelrol. De 
ervaringen van vrijwel allen bevestigden 
nog eens dat het probleemgestuurd on
derwijs de studenten motiveert. Volgens 
Henk Schmidt is er verder sprake van 
een doorbraak op het gebied van onder
zoek naar deze vorm van onderwijs. 
’’Aan de RL gebeurt dat al tamelijk 
veel. En ik heb nu goede hoop dat ande
ren zich er ook meer op zullen richten, 
nadat er de eerste jaren tamelijk veel 
tijd gestoken is in de ontwikkeling van 
het onderwijs. In die zin denk ik dat het 
onderzoek zoals dat in Maastricht ge
daan is een voorbeeldfunctie vervult 
voor anderen die in dit veld actief zijn.” 
Tenslotte wil Schmidt niet onvermeld 
laten dat ongeveer eenderde van de deel
nemers aan het symposium afkomstig 
was uit ontwikkelingslanden. Hun 
komst is onder andere mogelijk ge
maakt door financiële bijdragen van de 
organisatie ’’Network of community- 
oriented institutions for health educati
on” en het ministerie van Ontwikke
lingssamenwerking. ”De ontwikke
lingslanden zien probleemgestuurd on
derwijs als een mogelijkheid om aan de 
traditionele westerse methodiek te ont
snappen. ”Op dit moment zijn medi
sche curricula in de derde wereld nog 
vaak copieën van Harvard of Cambrid
ge. Probleemgestuurd onderwijs biedt 
onderwijsmakers daar de kans proble
men die voor de gezondheidszorg in die 
landen relevant zijn, in het onderwijs 
aan de orde te stellen. Dus wat minder 
aandacht voor hart- en vaatziekten, en 
wat meer voor ondervoeding en infec
tieziekten,” aldus Schmidt.
Dienst Voorlichting
Sjonk Ritmeester
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Medische- en para-medische studenten moeten dit weten:

Beslis zelf over de volledige èn 
voordelige ziektekostenverzekering 

van de VMM. _

12

Als je studeert of gaat studeren, heb je een zelf
standig leven en weetje zelf het beste watje doet. 
Een ding is belangrijk: datje onbezorgd je hoofd 
bij de studie kunt houden en niet wakker hoeft 
te liggen van onverwachte financiële tegen- a 
vallers als ziektekosten bijvoorbeeld. (F

Zorg voor jezelf
Neem daarom een goede ziekte
kosten-verzekering, want als medisch 
of paramedisch student weetje 
maar al te goed voor welke hoge 
kosten je kunt komen te staan. 
De verantwoordelijkheid moetje 
zelf nemen en dat doe je met een 
complete verzekering.

Betaal niet teveel
De Nederlandsche Vereeniging van 
Artsen-Automobilisten WAA weet 
precies welke risico’s je loopt en 
heeft een verzekering voorstudenten 
tot 30 jaar samengesteld die 
compleet is en toch betaalbaar. 
Dat scheelt in het bedrag datje 
voor andere en vaak leukere of 
nuttiger dingen kunt besteden.

Slechts f395,- per jaar
Dit bedrag is één van de laagste 
verzekeringspremies in Nederland 
vooreen studentenverzekering met 
een volledige dekking. Een besparing 
waar je u tegen zegt. Als je nu nog 
verzekerd bent op de polis van je 
ouders is het voordeliger om een 
apart WAA studentenpakket af te 
sluiten. De premie is namelijk aan
merkelijk lager. Een voordeel waar 
je ouders ook van kunnen profiteren. 
Als je deze verzekering afsluit, 
word je automatisch (buiten
gewoon) aspirantlid van de WAA.

Dit biedt de polis
Met de WAA uitgebreide ziekte
kostenverzekering ben je 
gedekt tegen:

WAA verstand 
van de praktijk.

• kosten huisarts ƒ /
• specialistische / ƒ

hulp ƒ /
• ziekenhuis / k

kosten /
• fysiotherapie /
• kosten van __ó

medicijnen
Voorts biedt deze polis
• een zeer laag eigen risico
• mogelijkheid van aanvullende 
verzekering voor tandartsenhulp

OOK TANDARTSKOSTEN 
KUN JE VERZEKEREN
De WAA biedt in combinatie 
met de ziektekostenverzekering 
een polis voor tandartsenhulp 
die slechts f 150,- per jaar kost.

VOORDELIGE STUDENTEN 
AUTOVERZEKERING

De WAA geeft zijn 
verzekerden nog meer 

voordelen door een auto
verzekering die uniek 

goedkoop is. Voor de laagste 
autokosten moet de 

verzekeringspremie ook het 
laagst zijn. Neem dan een 

autoverzekering bij de WAA.

Gratis repatriëring
Alle (asp.) leden van de WAA die 
een schadeverzekering bij de WAA
hebben afgesloten, hebben recht 
op gratis persoonlijke hulp voor 
repatriëring vanuit het buitenland. 
Deze hulp geldt als bij een tijdelijk 
verblijf in het buitenland een 
ongeval of ziekte, vervoer naar huis 
noodzakelijk maakt.

I htmsafe-nnr

^>ster>yerzekePe

' culiere J* S'tf geboden Jde Unieke 
^en 'gboeSnkelijkhe^snvTn Parti' I

/i
èjwyJ TjebiJde / j

Informatie kost niets
Stuur de bon in en je krijgt uit
gebreide informatie heel snel 
thuis. Je zult zien dat de WAA 
niets te veel zegt als ze spreekt 
over een complete verzekering 
voor een zeer scherpe prijs.

Informatiebon
Stuur mij informatie over de verzekeringen 
van de WAA voor medische en para
medische studenten.

Naam:__________________________m/v

Adres:_____________________________

Postcode + woonplaats:

Studie-richting:_____________________

Studie-plaats:_______________________

Leeftijd:____________________________
OM

(Deze bon invullen en in een enveloppe 
zonder postzegel opsturen naar WAA 
studenten-verzekeringen, Antwoord- 
nummer1551, 3500VP Utrecht)
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Doelgroep ’Orlando’: (homo)- 
sexualiteit en samenleving
Een blad voor welzijns- en jeugdwer
kers met hun wollige zorg, sportleiders 
en akela’s met hun krachtige hand, voor 
ouders, leerkrachten en andere zieleher- 
ders. Dat is althans de ’doelgroep’ van 
het nieuwe blad Orlando. Wat ons be
treft mogen ook GVO-ers dit periodiek 
op hun lijst met basis-vakliteratuur zet
ten. Een beter exemplaar van de 'ik- 
tijdperk’-bladen als Mensen, Leef etce
tera.

Tijdschrift voor (homo)sexualiteit en 
samenleving, zo annonceert de redactie 
van Orlando het blad. In het eerste 
nummer worden de haakjes rond homo 
verklaard met een citaat uit een inter
view van Jan Brokken met Gerrit Kom- 
rij: ’Homosexualiteit omvat veel meer 
dan het sexuale alleen, het is een tempe
rament, een houding. Ik vind het ver
werpelijk mensen naar hun verschillen
de sexuele geaardheid in te delen. Je 
kunt homosexueel zijn zonder ooit met 
een man naar bed te gaan en je kunt he- 
terosexueel zijn en in wezen een homo
sexueel temperament hebben. Daarom 
vind ik ’homosexueel’ een ongelukkige 

term. Het woord roept direct alle 
frustraties en duisternissen op die het 
door zoveel eeuwen christendom en psy
chologie heeft gekregen’. In Orlando 
wordt geschreven over mensen die zich 
buiten de gebruikelijke man-vrouw-pa- 
tronen bewegen.
Het moet gezegd worden dat de redactie 
zich aardig houdt aan het gestelde doel. 
Het eerste nummer behandelde tieners 
en homosexualiteit, al enige jaren een 
dankbaar onderwerp. Behalve korte in
terviewtjes ook opstellen- van lagere- 
school-jeugd die zeer vermakelijk zijn 
(Johnny uit de vijfde klas: ’ik vond het 
praten over homos en lesbisch wel inte
ressant en het viel me op dat ze net zo 
als gewonen mensen er uit zagen (. . .) 
Ik vond het leuk hoe ze homo werden of 
lesbisch (...) Je kon wel lachen (...) ik 
weet niet veel meer te vertellen dag?’). 
Tevens een goed ’warenonderzoek’ 
waarin jeugdbladen (Tina, Gitta, Joe
pie, maar ook de christelijke jeugdbla
den als het Calvinistisch Jongerenblad) 
onderzocht werden om homo-emanci- 
perende artikelen.
Het tweede nummer neemt de sexuele 

voorlichting bij de horens. Hiermee 
haalde Orlando in bescheiden mate de 
landelijk pers. De Volkskrant en Trouw 
weigerden namelijk een advertentie 
waarin de tekst (uitgesproken tegen een 
COC-voorlichter) ’Ik heb een vork in
geslikt, dan heb ik tralies in mijn reet als 
die flikkers komen’ voorkwam, terwijl 
het NRC de advertentie wél plaatste. 
Ook in dit nummer een warenonder
zoek, waarin 20 voorlichtingsboekjes 
onder de loep worden genomen. Homo
sexualiteit komt er over het algemeen 
bekaaid vanaf, vooral in de boeken uit 
de christelijke sfeer.
Orlando is een blad dat op doeltreffen
de wijze een van de laatste gaten in de 
markt gedicht heeft. Zeer leesbaar, en 
vaak plezierig verrassend. Kleine kant
tekening mag zijn dat ook dit blad een 
’kinderboekje’ heeft: ’De Kleine Drie
hoek’. In die rubriek zou het kunnen lij
ken dat alle kinderen maar snel in het 
park zo’n leuke kinderlokker moeten 
opduikelen of verliefd moeten op hun 
klas/sexegenootjes. Orlando moet op
passen dat er in De Kleine Driehoek niet 
al te positief gemoraliseerd wordt.

Orlando/driemaandelijks tijdschrift 
over (homo)sexualiteit en samenleving 
Uitgave: Stichting Uitgeverij Orlando, 
Postbus 16645, 1001 RC Amsterdam.
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Alles van waarde veilig opgeborgen.
Gaat u op vakantie, een weekendje er tussenuit of een avondje op bezoek, 
dan is het een veilig gevoel dat uw waardepapieren, sieraden en andere 
kostbaarheden, die bij brand en inbraak verloren kunnen gaan, goed zijn 
opgeborgen in een safeloket van Spaarbank Limburg.
Dit voor het geringe bedrag van enkele tientjes per jaar en daar is ook nog de 
verzekeringspremie bij inbegrepen.
Vraag er eens naar, als u bij een van de kantoren van Spaarbank Limburg 
komt.
Men zal u graag de kluisruimte eens laten zien en u met plezier alle gewenste 
informatie geven.

Het is gewoon een safe gevoel zo’n kluisloket bij Spaarbank Limburg.

spaarbank limburg
Hoofdkantoor: Markt 17-18, tel. 841222



Veiligheidsfunctionaris T. Smeets melders direct te doen aansluiten op de 
brandweercentrale.

’Iedereen heeft eigen 
verantwoordelijkheid’

Het is de bedoeling dat iedereen in de 
RL op de hoogte is van de veiligheidsre
gels. Vandaar, het boekje over veilig
heidsinstructies. De man achter de on
langs uitgebrachte ’Veiligheidsinstruc
ties voor de RL’, is veiligheidsfunctio
naris T. Smeets. Hij heeft zijn kantoor 
in het BMC, het meest veilige gebouw 
van de RL. ’Dat komt omdat aan dit ge
bouw de meeste aandacht is besteed 
vanwege de aanwezigheid van zoveel ge
vaarlijke stoffen,’ zo benadrukt 
Smeets.

De Veiligheidsinstructies zijn inmiddels 
verstuurd aan alle RL-medewerkers. 
Voor studenten en niet-vaste medewer
kers ligt het ter inzage, onder andere bij 
de recepties van de verschillende depen
dances, de leeszaal en de bibliotheek. 
Volgens Smeets staat het over het alge
meen wel goed met de veiligheid van de 
RL. ’Er zijn nog wel wat puntjes die wat 
aangeslepen moeten worden. Er zou bij
voorbeeld wat meer gedaan kunnen 
worden aan ontruimingsoefeningen en 
brandinstructie. Maar al met al ben ik 
best tevreden,’ zo beweert hij.
We lopen de diverse gebouwen na: het 
Hoofdgebouw, BMC, Abtstraat, Bon- 
nefantencomplex, Nieuwenhof, Carré 
en Randwijck.

Hoofdgebouw
Op de eerste plaats het Hoofdgebouw 
dus. Op bepaalde gedeelten is dit com
plex nog best brandgevaarlijk, zoals het 
houten dakbeschot op de derde verdie
ping. Er zijn echter gipsplaten en isola
tiemateriaal aangebracht tussen de hou
ten beschotten en de wanden van de 
werkruimten die ervoor zorgen dat het 
al met al wel meevalt.
Er zijn alleen al op de zolder drie 
vluchtwegen, net als in de andere ge
bouwen op duidelijk zichtbare wijze 
aangegeven op de aanwijzingsbordjes. 
Ook is er een compartimentering door
gevoerd die ervoor zorgt dat een eventu
ele brand niet direct van het ene naar 
het andere gedeelte kan overslaan. En 
net als elders zijn in alle ruimten rode 
plaatjes en stickers aangebracht met de 
instructies ’hoe o.a. een brand te mel
den’. Ook is er een modern brandmeld- 
systeem.

BMC
Dan het BMC, een gebouw dat dateert 

van 1976. De stalen balken zijn gevaar
lijk omdat ze bij brand kunnen verwe
ken. Daarom zijn ze bestreken met een 
speciale verf, die bij verhitting een hitte- 
werende laag vormt.
In oktober van het vorig jaar is een zo
genaamde eerste aanvalsploeg geïnstal
leerd van acht vrijwilligers. Deze ploeg 
moet de tijd opvullen totdat de brand
weer ter plaatse is. Zij is geformeerd na
dat in 1979 een ethyleenoxyde-koudgas- 
sterilisator was geëxplodeerd, die overi
gens nog steeds wacht op reparatie. Bij 
die explosie bleek dat er wat amateu
ristisch werd omgesprongen met het be
ginnende brandje. Er kwamen namelijk 
mensen met waterslagen, niet beseffen
de dat het gevaarlijk is om met water op 
een spanning van 380 volt te spuiten. 
’Trouwens aan wat alarmoefeningen 
zou overal wel wat gedaan kunnen wor
den. Daarvan is nog nauwelijks iets ge
komen,’ aldus Smeets.
Het BMC heeft verder voldoende 
vluchtwegen, ook keurig aangegeven, 
en ook het brandmeldsysteem is goed, 
direct aangesloten op de brandweercen
trale.

Abtstraat
Het Van Cleefhuis en het Elisabethhuis 
in de Abtstraat zijn ’oude krengen, de 
zwakste punten,’ vindt de veiligheids
functionaris. Hij heeft er nogal wat 
werk moeten verzetten om de vluchtwe
gen vrij te maken. Er stonden altijd veel 
obstakels in de gangen, maar dat pro
bleem is nagenoeg opgelost. De gebou
wen kennen geen alarm, wel is er een 
goede compartimentering. Er zijn vijf 
vluchtwegen, terwijl de mensen op de 
benedenverdieping gemakkelijk door de 
ramen naar buiten kunnen. ’Dus al met 
al valt het wel mee,’ aldus Smeets.

Bonnefantencomplex
In het Bonnefantencomplex is een rook
verbod ingesteld, met uitzondering van 
de benedenverdieping. Hier zijn verder 
brandmelders aangebracht, terwijl er 
vijf vluchtwegen zijn. Verder is er in ge
val van nood een uitwerpladder.

In den Nieuwenhof
De Nieuwenhof heeft naast de vlucht
wegen, handbrandmelders die echter al
leen in verbinding staan met de portier. 
Bij brand moet deze dan de brandweer 
bellen. Smeets streeft er daarom naar de

Carré
Hier geldt het nadeel dat de benedenver
diepingen niet van de RL zijn. Het ge
bouw is echter goed gecompartineerd. 
Voor de RL-medewerkers zijn er twee 
vluchtwegen. Wel zou nog iets gedaan 
kunnen worden aan het meldsysteem.

Randwijck
Deze jongste RL-aanwinst is zo ge
bouwd dat er altijd wel een vluchtweg 
is. Het trappenhuis is bijvoorbeeld vol
ledig afgescheiden van de rest van het 
gebouw. Het brandmeldsysteem heeft 
een directe aansluiting met de brand
weer.

Verantwoordelijkheid
’Kortom, de RL is betrekkelijk veilig,’ 
aldus Smeets. maar het is volgens hem 
niettemin noodzakelijk dat iedereen de 
veiligheidsinstructies kent. ’Iedereen 
heeft zijn eigen verantwoordelijkheid en 
moet geacht worden de nu eenmaal al
tijd aanwezige gevaren te onderkennen. 
Zeker, als er gewerkt wordt met chemi
caliën en andere gevaarlijke stoffen. En 
verder zou ik wel wat hulp kunnen ge
bruiken. Ik sta er nu helemaal alleen 
voor. Als die hulp er komt zou ik de vei
ligheid nog beter in het oog kunnen 
houden. En dat is toch niet helemaal 
een overbodige luxe’.

Dienst Voorlichting 
Sjonk Ritmeester
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Nederlands Recht

Introduktiedagen

Van 31 augustus tot en met 2 september wo- 
ren dit jaar de universitaire introduktie-da- 
gen gehouden.
Voor de begeleiding van onze aankomende 
eerstejaars-studenten tijdens deze dagen 
zoekt de commissie Voorlichting van de stu
dierichting Nederlands recht student-mento- 
ren die tevens bereid zijn tot Kerstmis 1983 
als mentor van een groep eerstejaars op te 
treden.
Belangstellenden kunnen zich op de kamer 
van Rita van Beek (k. 0054) opgeven.
Informatie bij Wim Beurskens, Cie. Studen
tenbegeleiding of Alma van Bers, Cie. Voor
lichting
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Oefenrechtbank

Anders dan in eerdere wetenswaardigheden 
is medegedeeld, zal de slotzitting van de oe
fenrechtbank niet op 10 juni maar op 17 juni 
1983 plaats vinden en wel om 15.00 uur.
Voor het inleveren van de scripties is het bu- 
ro onderwijs geopend van 14.00-15.00 uur.
De oefenrechtbank heeft de groepen waar
van Jeroen Beker, Lily Balmaekers, Armand 
Jacobs en Mirjam Straatman als pleiter op
traden als winnaar aangewezen. Zij zullen op 
17 juni wederom pleiten.

Algemeen

Capaciteitsgroep GVO

De cap. groep GVO is donderdag 30 juni niet 
bereikbaar in verband met het jaarlijks dagje 
uit.

Artsen tegen kernwapens
Derde Congres IPPNW 17-22 juni

’De grondslag van de geneeskunde is de eer
bied voor het leven. Daarom kunnen artsen 
en artsenorganisaties zich niet onttrekken 
aan hun verantwoordelijkheid deel te nemen 
aan de bestrijding van gebruik en aanwezig
heid van deze diabolische wapens’, schreef 
hoofdredacteur J.C. van Es in Medisch Con
tact van 11 maart jl.

Derde congres IPPNW
De Internationale Physicians for the Preven
tion of Nuclear War (IPPNW), opgericht in 
1980, waarin ruim veertig landen samenwer- 
ken, trachten die verantwoordelijkheid waar 
te maken door het opzetten van onderzoek, 
het ontwikkelen van onderwijsprogramma’s 
voor scholen en universiteiten, het uitgeven 
van publikaties en het organiseren van con
gressen.

Nederland gastland
In 1981 vond het eerste congres plaats in de 
Verenigde Staten; twaalf landen namen 
daaraan deel. Het tweede congres, in Cam
bridge, telde tweehonderd deelnemers uit 
twintig landen. Nederland is het derde gast
land. van 17-22 juni 1983 zal in Amsterdam 
en Noordwijk het derde IPPNW-congres 
worden gehouden. Ongeveer vierhonderd 
artsen uit tenminste vierendertig landen zul
len dan in ons land worden ontvangen. Een 
speciale Stichting Medische Polemologie zal 
dit congres organiseren.

Thema’s
Het hoofdthema van het congres 1983 zal 
zijn: ’Nucleaire illusies; de prijs die nu wordt 
betaald’. Ter sprake komen deelonderwer
pen als: ’De illusie van het overleven’. ’De il
lusie van het nemen van rationele beslissin
gen in tijden van crisis’ en ’De illusie van 
overmacht in kernwapens’.

Onderzoek
Als voorbereiding op het vierde IPPNW- 
congres, dat in 1984 in Finland zal plaatsvin
den, willen we in Noordwijkerhout tevens 
een begin maken met de opzet van een onder
zoek naar psychische effecten van de drei
ging van een kernoorlog op kinderen.
Voor de organisatie van het congres zal in 
omvangrijke faciliteiten moeten worden 
voorzien, niet alleen ten dienste van de deel
nemers maar ook voor de ontvangst van 
binnen- en buitenlandse persmedia en het 
verzorgen van de documentatie. Dit brengt 
aanzienlijke kosten met zich mee. Gezwegen 
is dan nog van de reiskosten van de deelne
mers: de meesten van hen zullen die zelf 
(kunnen) dragen, maar in het bijzonder deel
nemers uit landen in de derde wereld - waar 
de gezondheidszorg extra wordt benadeeld 
door de wapenwetloop - zullen financiële 
bijstand nodig hebben.

Wij doen een dringend en eenmalig beroep 
op u, deze activiteiten financieel mogelijk en 
het derde internationale congres van de In
ternational Physicians for the Prevention of 
Nuclear War tot een succes te maken!
Om rond te komen hebben wij ƒ 200.000 no
dig.
Stort uw bijdrage op postgironummer 
5401631 of Amro-bankrekeningnummer 
43.69.93.465, beide ten name van de stich
ting medische polemologie te Amsterdam, 
onder vermelding van: ’3e congress 
IPPNW’.

Kongres ’Vrouwen in Onderwijs’

Op 29, 30 juni en 1 juli 1983 vindt te Amster
dam (Oude Manhuis Poort) het kongres 
’Vrouwen in Onderwijs’ plaats, dat in princi
pe bedoeld is voor alle vrouwen in het onder
wijs, van kleuterschool tot en met universi- 
teit. De thema’s van het kongres zijn: Thema 
A. Vrouwenideaal, meisjespedagogiek en 
vrouwelijke dubbelrol, Thema B. Het dage
lijks leven op school, Thema C. Feminisering 
van onderwijs (iedere dag 1 thema).
De toegang tot het kongres is ƒ 10, - .
De inschrijving is mogelijk door storting van 

dit bedrag op postgironummer 19 27 5 27 van 
Ankie Veneberg, Egelantiersstraat 142 A, 
1015 PS Amsterdam, met vermelding van de 
keuze van thema’s waaraan wordt deelgeno
men.
Het is overigens niet onmogelijk om op het 
kongres zelf in te schrijven, maar de voor
keur van de organisatrices gaat uit naar in
schrijving vooraf omdat hiermee een inschat
ting kan worden gemaakt van de beschikbare 
(werkgroep) ruimtes en de kostendekking.
De organisatie van het kongres wordt ver
zorgd door een themavoorbereidingsgroep 
van 17 vrouwen en vindt plaats in samenwer
king met de Stichting Landelijk Overleg 
Vrouwenstudies en de Universiteit van Am
sterdam.

Niet-Universitaire
Geneeswijzen

NUG-agenda

Het is nog mogelijk tot maandag 13 juni co
py in de leveren voor de ledenbrief. Dit kun
nen reacties en commentaren op het NUG- 
gebeuren zijn, maar ook activiteiten die voor 
onze leden van belang kunnen zijn.
Als je lid bent en je de vorige ledenbrief niet 
ontvangen hebt, geef dit dan even door aan 
Bert Schilte, secretaris.
Adres: interne post: NUG, hoofdgebouw of 
pieper 13.
Maandag 13 juni om 19.00 uur in de aula: 
De laatste lezing in het kader van het blok 
paranormale geneeswijze:
’Onderzoek naar paranormale geneeswijze, 
hoe komt een evaluatie ot stand?’, spreker: 
drs. J.T.M. Attevelt uit Amsterdam, hij 
heeft reeds verschillende onderzoeken afge
rond op dit gebied.
Entrée: vrije bijdrage (dat is dus iets anders 
dan gratis).
Gewijzigde vergadertijden: 15 juni
Kerngroepsvergadering van 18.30 tot 21.30 
uur bij Egbert van Wijk, Bassin 134-H, tel. 
14097.
Laatste bestuursvergadering (alle leden wel
kom!): 21 juni
Om 16.00 uur op kamer 316, hoofdgebouw.
Bezinningsavond en feestje ter afsluiting van 
het NUG-jaar: 23 juni
Om 18.00 uur dinertje bij Egbert van Wijk, 
Bassin 134-H, tel. 14097 (van te voren opge
ven), alle geïnteresseerden welkom!
Om 20.00 uur, zelfde plaats begin van de be
zinningsavond.
Alle (ex-)tutoren, (ex-)kerngroepsleden, (ex-) 
planningsgroepsleden, (ex-)NUG-studenten, 
(ex-)NUG-inhoudsdeskundigen en -adviseurs 
enz. welkom!
Op 19 september 1983 begint het nieuwe blok 
’Natuur- en kruidengeneeskunst’. Het is nu 
reeds mogelijk om hier voor in te schrijven. 
Na de kerstvakantie begint het blok ’Homoe
opathic’ en het jaar zal worden afgerond met
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’Antroposofie en Geneeskunde’.

Er worden nog een enthousiaste student of 
medewerker gezocht voor versterking van de 
planningsgroep Homoeopathic.

Ook enthousiaste mensen die tutor willen 
zijn in het blok Natuur- en kruidengenees- 
kunst zijn van harte welkom.

Graag reacties naar: N.U.G., hoofdgebouw 
(interne post) of pieper 13.

COC

Pink Party no 12

Het COC houdt op 18 juni haar 12e integra- 
tie-feest: de Pink Party. Daarmee wordt het 
begin van de internationale homosolidari- 
teitsweek gevierd. Deze week herinnert aan 
de Stone-Wall rellen in New-York in 1969. 
Voor het eerst sloegen flikkers en potten te
rug op intimidaties van politie en burgers.
Deze keer wordt de Pink Party gehouden in 
het Staargebouw. Ze zijn naar een kleinere 
ruimte uitgeweken, daardoor is het aantal 
plaatsen beperkt!
Programa:
— Vrouwengroep: onderhandelingen wor
den nog gevoerd met Paarse Guillotine, Ali
ce in Dixieland en Natasha Emanuels;
- afther shaves: de afther shaves zijn vier 
acteurs die binnen het homo-circuit willen 
werken. Hun kabaresk stuk gaat dan ook 
over homoseksualiteit. Het is een aanklacht 
maar zonder verbittering. Liedjes, sketches 
en twee acrobatiek nummers zijn samen
gesponnen tot het verhaal over: ’de reis naar 
het zuiden’. Het is geen zwaar stuk. Het is 
humoristisch met een serieuze ondertoon.
— Lilli Pink: ook deze keer weer een Maas
trichtse popgroep. Nu geen hard-rock maar 
Funck. De groep speelt eigen en bestaande 
nummers met Funck ritmes waardoor hun 
muziek goed dansbaar is.
- Disco: een wervelend geheel van muziek 
en licht tot het nachtelijk uur.
Aanvang: 20.00 uur. Entree: niet-leden fl. 
7,50 in het Staargebouw (zij-ingang) tot 
03.00 uur op 18 juni.

LUSS

Slotwoordje over HALMEN-IV

Hoewel ik eerlijk moet bekennen dat ik niet 
alle takken van sport op dit vierde HAL- 
MEN-toernooi heb bijgewoond, kan ik zeg
gen dat de grandioze opkomst van de deelne
mers me erg veel goed heeft gedaan. Ook het 
enthousiasme waarmee gesport werd en 
waarmee naderhand bij de aanvang van het 
koud buffet onze charmante Rita werd ge
kust, getuigde van veel sportzin en sportivi
teit.
Ik hoop dat het volgende HALMEN-toer- 

nooi, dat immers een Lustrum-toernooi gaat 
worden, nog beter zal verlopen en vooral wat 
betreft de fans en bezoekers van de Universi- 
teit. (Ik geloof dat zowel de studenten als de 
medewerkers aan de Rijksuniversiteit, waar 
Sport en Gezondheid toch een onderzoeks
project is, niet zo sportief zijn als men zou 
mogen verwachten.)
Ik zou nog speciaal een bedankje willen rich
ten tot Don Smeets, secretaris van de LUSS, 
die erg veel voorbereidend werk voor dit 
toernooi heeft gedaan.
Het enigste wat ik nog wil zeggen is: Op naar 
HALMEN-V en tot dan!!!

Groetjes, Jan Joost Meijs
(adviseur LUSS)

Uitslagenlijst Halmen-4
Basketbal:
1. NIJMEGEN
2. Eindhoven
3. Luik I
4. Hasselt
5. Luik II
6. Maastricht

Biljarten
1. NIJMEGEN
2. Luik
3. Maastricht

Hockey:
1. EINDHOVEN
2. Maastricht
3. Nijmegen

Tafeltennis:
1. HASSELT
2. Luik
3. Maastricht
4. Nijmegen

Volleybal-dames:
1. MAASTRICHT
2. Nijmegen
3. Hasselt

Volleybal-heren:
1. HASSELT
2. Maastricht
3. Nijmegen
4. Eindhoven

Voetbal:
1. HASSELT
2. Maastricht I
3. Nijmegen
4. Maastricht II
5. Luik

Ind. Klassement:
LR. Jeurissen (nij)
2. L. Willems (maa)
3. J. Groeven (lui)

Eindstand ABN-Bokaal '83:
1. Hasselt 22 punten *
2. Nijmegen 22 punten *
3. Maastricht 20 punten
4. Luik 15 punten
5. Eindhoven 10 punten

* Hasselt wint de ABN-Bokaal omdat ze 3 
onderdelen gewonnen hebben en Nijmegen
2.

Sport

Wandel-, fiets- en wielertocht

Het Buro Lichamelijke Vorming en Sport 
houdt, ter afsluiting van het academisch 
jaar, op vrijdag 24 juni de jaarlijkse wandel-, 
fiets- en wielertocht voor medewerkers en 
studenten van de RL.
Voor zover de dienst het toelaat kunnen de 
deelnemers die middag vanaf half een vrij 
nemen om deel te nemen aan een der activi
teiten. Degenen die niet meedoen blijven ge
woon aan het werk.
Vertrokken wordt om 13.30 uur vanuit het 
restaurant sporthal De Geusselt.
Aankomst om ± 16.30 uur, ook in de Geus
selt.

Aktiviteiten:
1. Wandeltocht van 2'/z uur. Aan de hand 
van een routebeschrijving kun je individueel 
of in groepjes deelnemen.
2. Fietstocht in de omgeving van Maastricht 
van 2/2 uur. Ook hier wordt een routebe
schrijving verstrekt. Men kan individueel en 
in groepjes deelnemen.
3. Wielertocht in de omgeving van Maas
tricht voor trimfietsers van ± 60 km.
4. Op de avond voor deze laatste dag wordt 
ook nog een mixed tafeltennistoernooi ge
houden in het Atrium, Daalhof, vanaf 19.00 
uur. Inschrijven met partner.
5. Tot slot wordt in de laatste week ook nog 
een mini biljarttoernooi georganiseerd. 
Gespeeld wordt op de avonden in de laatste 
week met een finalemiddag op vrijdag 24 ju
ni in de biljartkelder van het Carrégebouw.

Voor verdere informatie: bel het Buro Licha
melijke Vorming en Sport, tel: 434, b.g.g.: 
308, (liefst bellen in de voormiddag).
Inschrijven vóór 10 juni!
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AKTIVITEITENAGENDA

Vrijdag 10 juni 
Promotie, H. Kuipers 
16.00 uur, Aula.
Vrijdag 17 juni
Promotie, J. Boots 
16.00 uur, Aula.
Vrijdag 24 juni
Promotie, D. Busman 
16.00 uur, Aula.
Vrijdag 30 juni
Promotie, N. Crombag 
16.00 uur, Aula.



Veronika Voss, Fassbinders voorlaatste film
Rainer Werner Fassbinder stierf 
veel te vroeg en volkomen onver
wacht op zesendertig jarige leeftijd 
in de vroege zomer van 1982. 
Daarmee kwam een einde aan een 
bewogen en onstuimige filmerscar- 
rière, die in dertien jaar tijd maar 
liefst veertig films opleverde. In de
ze periode zag Fassbinder kans 
een unieke en kenmerkende stijl te 
otwikkelen en trok hij de Duitse ci
nema, die een hele generatie lang 
geen belangrijke films meer had 
voortgebracht, uit het slop. Hij 
werd het eerst internationaal er
kend, maar in zijn kielzog groeiden 
cineasten als Werner Herzog, Wim 
Wenders, Margarethe von Trotta, 
Volker Schlöndorf en Wolfgang Pe
tersen naar wereldniveau. Bij zijn 
dood liet hij een springlevende 
Duitse filmcultuur en een - hoe
wel zeer omstreden - laatste 
meesterwerk, ’Querelle de Brest’ 
achter.

Door de overvloedige publiciteit 
rond Fassbinders dood en 'Querel
le’ is zijn voorlaatste film, 'die Sehn- 
sucht der Veronica Voss', ten on
rechte in het vergeetboek geraakt. 
Het Maastrichts Filmhuis toont deze 
film tussen 23 en 29 juni. Met 'Vero
nika Voss' voegde Fassbinder het 
zoveelste hoofdstuk toe aan zijn ge
schiedenis van het moderne Duits
land. De film staat chronologisch 
gezien tussen 'Die Ehe der Maria 
Braun’, die over de eerste naoor
logse jaren handelt, en 'Lola', die in 
1957 speelt, in. Het verhaal wordt 
verteld door een journalist die niet 
alleen registreert, maar ook partici
pant in de film is. Hij gaat op zoek 
naar de achtergrond van Veronika 
Voss, een gevierde filmactrice uit 
de UFA studio's in de jaren dertig. 
Nu is ze een wrak, terend op oude 
roem en verslaafd aan alcohol en 
morfine. Ze wordt verzorgd door 
haar lijfarts, Frau Dr. Katz, en een 
geflipte Amerikaanse soldaat. De 

journalist komt aan de weet dat 
Frau Katz ervoor zorgt dat Veronika 
Voss aan de morfine blijft, om zich 
op die wijze meester te maken van 
haar vermogen. Hij zet alles op al
les om deze zaak aan het licht te 
brengen. Frau Dr. Katz neemt ech
ter maatregelen, en dat draait voor 
de journalist uit op een persoonlijke 
tragedie.
Niet alleen de inhoud van 'Die 
Sehnsucht der Veronika Voss’ 
grijpt terug naar de vijftiger jaren; 
ook de stijl past in die tijd. Het grau
we zwart-wit, met in de belichting 
de nadruk op zwart in wit, doet bij
na denken aan de films van Fritz 
Lang. Wat dat betreft is Fassbinder 
hier teruggekeerd op het punt waar 
het voor de Duitse film begon. 'Ver
onika Voss' is een directe film, zon
der franje en eenvoudig van toon. 
Ouderwets in vormgeving, toegan
kelijk en geschikt voor een breed 
publiek.

JM
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Het fatale ogenblik voor Antoine, de hoofdrolspeler uit 'Les quatre cents coups', de legendarische film van Franqois 
Truffaut. De rol van Antoine wordt gespeeld door Jean-Pierre Léaud, die steeds de favoriete akteur van Truffaut is 
gebleven.



ExpositiesTot 27 juni kan men de expositie: 
’Hoe wordt een schilderij ge
maakt’ in het Bonnefantenmuseum gaan zien. Een informatieve tentoonstelling, die de bezoeker een keer in de gelegenheid stelt zich een indruk te vormen van de ontwikkelingsstadia van een schilderij. Er wordt uitgebreid ingegaan op de materialen en technieken die de schilder in het creatieve proces ten dienste staan. Verfsoorten, handschrift, ruimtewerking, compositie, eigen stijl zijn enkele van de vele onderwerpen die in het overzicht betrokken worden. 'Hoe wordt een schilderij gemaakt' is een initiatief van Museum De Lakenhal uit Leiden. Het Bonnefantenmuseum heeft deze tentoonstelling integraal overgenomen maar er ook iets aan toegevoegd: Vijf kunstenaars, waaronder René Glaser en Toon Teeken, hebben in opdracht de Sint Ser- vaaskerk en/of Bonnefantenmuseum geschilderd. De eindresultaten hiervan gaan vergezeld van voorschetsen en studies. Dit illustreert de wijze waarop hedendaagse kunstenaars werken.In Galerie Wanda Reiff aan de Aal- bekerweg 85 te Hulsberg exposeren tot en met 26 juni Joop Vugs, 
Helen Sieger en Jef Wishaupt. Van de veelbelovende Joop Vugs, oud leerling aan de Stadsacademie, zijn schilderijen en gouaches te zien. Hij werd in 1957 geboren en behoort tot de deelnemers aan 'Tra- jecta', de grote zomertentoonstel- ling in de Eurohal. Helen Sieger werd geboren in New York en studeerde aan de Rijksacademie voor Beeldende Kunst in Amsterdam. Ook van haar toont Galerie Reiff gouaches. Van Jef Wishaupt zijn in Aalbeek beelden en sieraden te zien. Hij studeerde aan de maastnchtse academie en is vanaf 1965 als vrij kunstenaar werkzaam. Zijn voorkeursmaterialen zijn steen, staal en edelmetaal. Op één van zijn bronssculpturen kan worden ingetekend. Het zal in beperkte oplage worden gereproduceerd.De gemeente Venlo heeft sinds 1972 de Collectie Tromp Meesters in bruikleen. Deze kunstverzameling vormt een goed beeld van de moderne Nederlandse kunst uit de jaren zestig. Elk seizoen toont het 
Cultureel Centrum van Venlo een 

selectie daaruit. Dit jaar (tot 3 juli) staat het werk van zeven Gelderse kunstenaars centraal: Gernt Veenhuizen, Klaas Gubbels, Geurt van Dijk, Marten Hendriks, Ad Gerritsen, Paul Damsté en geertjan van Oostende. Van hen wordt oud werk vergeleken met recente producten uit eigen atelier. Daarnaast is er voor elke kunstenaar aparte tentoonstellingsruimte met uitgebreide documentatie.
Agenda

Filmhuis Maastricht

Donderdag 16 tot en met woensdag 
22 juni om 20.00 uur: 'Les 400 coups’ van Frangois Truffaut; om 22.00 uur: 'The Canterbury tales' van Pasolini.
Donderdag 23 tot en met woensdag 
29 juni om 20.00 uur: 'Die Sehnsucht der Veronika Voss’ van R.W. Fassbinder.
Donderdag 23 tot en met zondag 26 
juni om 20.00 uur: Filsm van W.C. Fields.
Bonnefantenmuseum

Tot en met 26 juni; Gelegenheid- sexpositie: 'Hoe wordt een schilderij gemaakt?’.
Tot en met 3 juli: Atelierexpositie met werken van John blake en André Bastiaanse.
Galerie Wanda Reiff 
Hulsberg

Tot en met 26 juni: Trio expositie van Joop Vuys, Helen Sieger en Jef Wishaupt.
Galerie ’t Sauveurke
U lest raten

Tot en met 25 juni: Duo tentoonstelling van Brigitte Kleyn-Altenburger en Marijke Raaijmakers.
Cultureel Centrum Venlo

Tot 3 juli 1983: Zeven gelderse kunstenaars uit de collectie Tromp Meesters.
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Shirts I

Een boodschap uit te dragen? Ge
bruik daarvoor het beste dat de na
tuur je gegeven heeft. Als je je- 
verstand even niet meerekent, is 
dat je lichaam. Je kunt het netjes 
houden door de boodschap op je 
kleren mee te dragen in plaats van 
op je vel te gaan kliederen. Dat 
hoeft helemaal geen kapitaal aan 
kleren te kosten want op de Filippij
nen zijn kinderen genoeg te vinden 
die voor 'n paar centen een T-shirt 
ineen zetten en dicht bij huis is wel 
een of ander bedrijfje te vinden dat 
voor 'n paar tientjes er elke ge
wenste tekst op drukt.
Met de T-shirts van Cardiologie, 
voorzien van de tekst ’ 'Academisch 
Ziekenhuis + Hartchirugie 
Maastricht" en een hart op de 
plaats waar het eigenlijk niet hoort 
te zitten, hebben de dragers al zo 
uitvoerig rond gelopen dat iede
reen in de direkte omgeving van de 
universiteit op de hoogte is van de 
boodschap. En ook de man in de 
Limburgse straat heeft tegenwoor
dig een pasklaar antwoord klaar als 
staatssecretaris van der Reijden het 
eens in zijn hoofd mocht halen zijn 
licht op te komen steken bij de be
volking: "En Anneliesje, als jij het 
eens mocht zeggen, wat zou jij dan 
onderbrengen in dat mooie nieuwe 
ziekenhuis?" "Hartchirurgie, want 
anders gaan opa en oma ..." "Niet 
zeggen waar opa en oma bijstaan, 
kindje!"

Shirts II

Ook de kersverse studentengroe
pering NSVRL was de afgelopen 
tijd niet uit het T-shirt weg te slaan. 
De jongens en meisjes stonden met 
ziel en lichaam achter de bood
schap die borst en rug sierde. Of
schoon zij hun best deden de fraktie 
'83 de universiteitsraad binnen te 
loodsen met een programma dat ze
ker niet onwelwillend bekeken 
werd door onze cardiologen (en an
dere klinici), hebben zij moeten be
talen voor de shirts. Niet het volle 
bedrag van 25 gulden, maar de 
vriendenprijs van slechts 10 gul
den. Niet veel als je bedenkt dat er 
een lange vakantie voor de deur 
staat waarin je dag in, dag uit de 
blits kunt maken met je shirt. Dan is 
het wel beter dat je klup een paar 
zeteltjes verovert in de U-raad, an
ders sta ja natuurlijk in je hemd.

Cardiologen Bar (1) en Wellens (r) met 
aanstormende MVV-spelers op achter
grond.

Tijdens de warming up voor de 
nacompetitie-wedstrijd MVV-VVV 
hepen de spelers ook even rond in 
de Cardiologie-shirts. Dat heeft on
der andere de aandacht getrokken 
van het Pvda-kamerlid Muller-van 
Ast, die staatssecretaris van de 
Reijden vroeg of hij die zaak niet 
eens wilde uitzoeken laten toetsen 
aan de regels voor de shirtreclame. 
Mevrouw Muller zal waarschijnlijk 
te horen krijgen dat de regels niet 
buiten de wedstrijd van toepassing 
zijn. Tijdens de wedstrijd zelf droe
gen de spelers de gewone spon
sorshirts. Overigens hebben VVV 
en MVV dce nacompetitie als ver
liezers beëindigd. Als de Fraktie 
'83 nu ook nog de verkiezingen ver
liest, is dat een veeg teken voor 
eenieder die met de T-shirts iets wil 
winnen. Misschien zal men cardio
loog Wellens straks , als Maastricht 
tóch hartchirurgie krijgt horen 
zuchten in navolging van Nixon, 
toen hij bij zijn zoveelste poging tot 
president gekozen werd: "You 
can't loose them all".

Shirts III
De shirts waren tijdens het TV- 
verslag van de wedstrijd duidelijk 
in beeld dankzij een afspraak van 
cardioloog Simon Braat, die de 
stunt samen met een patiënt-ex- 
veotballer had geregeld, en de ver
slaggevers van de AVRO, de om
roep die zoveel ziekte in zijn pro
gramma’s doet.

Een uitstekend resultaat als je bo
vendien bedenkt dat daar maar 
een betrekkelijk kleine investering 
tegenover stond. De enige tegen
prestatie die de in totaal dertig spe
lers verlangden was namelijk dat 
ze de T-shirts mochten houden.
Volgens de staatssecretaris moest 
een "bekend commercieel den
kend hoogleraar” achter de stunt 
gezocht worden. Greep dus, voeg
de het Limburgs Dagblad daar met
een aan toe. Maar Greep had er 
niets meer te maken. Hij had zelfs 
geen gebruik gemaakt van de uit
nodiging om de wedstrijd bij te wo
nen. Toch lag het voor de hand dat 
Greep erbij betrokken werd. Hij is 
immers degene die met man en 
macht vecht voor het ziekenhuis en 
hartchirurgie en die bovendien be
kend staat als een groot voetbal-, en 
meer nog Ajax-liefhebber, bij wel
ke club hij ooit eens de funktie van 
clubarts bekleedde. Maar als 
Greep dan niets met MVV - VVV te 
maken had, deed hij daar dan geen 
inspiratie op voor het promoten van 
zijn troetelkind, het Network of 
Community-oriented Educational 
Institutions for Health Sciences, be
ter bekend als het Network? Want

enkele dagen later speelde Wim 
van Hanegem zijn afscheids- 
wedstrijd samen met de mensen 
van het "Duitse" WK-elftal met een 
merkwaardige shirtreclame. "Net
work” stond er op elf borsten en 
ruggen te lezen. Zoekt Greep zijn 
heil dan in navolging van de cardio
logen in de shirtreclame? Nee hoor. 
Als je het vermoeden even natrekt, 
maakt de telefoniste van Feijenoord 
je meteen duidelijk waar het om 
gaat: het Rotterdamse Containerbe- 
drijf Consolidated Containers 
Agencies Network, ook wel Net
work genoemd.
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